
L A T V I J A S U N I V E R S I T Ā T E S I Z D E V U M S universitātes 
IZNĀK KOPS 1922. GADA 
25. SEPTEMBRA 

NEDĒĻAS ROZĪNĪTES 

- b i o l o g i e m , ekonomiem, mehāniķiem, 
ā r s t i e m - visiem jābūt vienā vietā. 

- Senāts nav ne Grēns, ne Negrēns. 
Dzirdēts LU vadības sēdē 

JAUNUMI 
12. maijā Sociālo zinātņu biblio

tēka Raiņa bulvārī 19, 2. stāvā atklāja 
jaunas telpas. 

RĪGĀ PAR KANĀDU 
Latvi jas Universitātes telpās 9. un 10. m a i 

j ā r is inājās K a n ā d a s s tudi ju p i r m ā Bal t i jas 
k o n f e r e n c e , k u r ā piedal ī jās pētnieki no vai 
r ā k n e k ā d e s m i t ārvals t īm - K a n ā d a s , S o 
mi jas , Vāci jas , Izraēlas , Zviedri jas , D ā n i j a s , 
I s landes , Igauni jas , L ietuvas u n ci tām, k ā 
arī n o Latvi jas . Līdz š im konference noti 
k u s i g a l v e n o k ā r t S k a n d i n ā v i j a s valst īs . 

i ff 

(Turpinājums 5. Ipp.) 

ANO KONFERENCE NOTIEK JŪRMALĀ 
Organizāci ja A I E S E C sadarbībā ar Apvie 

n o t o N ā c i j u Att īst ības P r o g r a m m u U N D P rī
k o j a konferenci Balt i jas vals tu s tudentiem. 

Gandrīz 150 studentu no visām Baltijas valstīm 
no 1. līdz 4. maijam piedalījās konferencē RIMUN 
(Riga International Modei of United Nations). Kon
ference notika Jūrmalā, viesnīcā "Baltija". Kā jau var 
spriest pēc nosaukuma, konference tika rīkota kā 
ANO konferences modelis. Jau pirms pasākuma stu
denti tika sadalīti komandās un četrās konferences 
dienās viņi bija nevis Baltijas valstu studenti, bet gan 
konkrētas ANO dalībvalsts pārstāvji. Lai ANO kon
ferences modelis būtu vēl pilnīgāks, par prototipu RI-
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UNIVERSITĀTES 
STUDENTI VĒRTĒ 

MĀCĪBSPĒKUS 
- nu jau tas vairs nav nekas neparasts. Bet diskusijas 

ir radījis jautājums - cik plaši var rīkoties ar šo aptauju 
zultātiem, proti, vai tie ir publiski jāpaziņo? Ar šo jau

tājumu ir saskārušies aptaujas rīkotāji Vadības un eko
nomiskās informātikas fakultātē, kur aprīlī tika apkopoti 
aptaujas rezultāti. 

Kā pastāstīja viens no aptaujas par mācībspēku un stu
diju kvalitāti rīkotājiem Ingars Liepiņš , tad fakultātē 
esot izraisījušās dzīvas diskusijas par to, vai aptaujas re
zultāti bija atklāti jādara zināmi. Daļa diskutētāju vispār 
nav pārliecināti, vai tāda aptauja ir vajadzīga. 

Fakultātes dekāns Edgars Vasermanis, teica I. Liepiņš, 
atbalstot šādas aptaujas nepieciešamību, taču neatbalstot 
rezultātu izziņošanu publiski. 

Arī vairums mācībspēku aptauju atbalsta. Savukārt tie 
mācībspēki, kuru vērtējums nav augsts, esot neapmieri
nāti. Tiekot izteiktas pretenzijas, kā arī šaubas par rezul
tātu objektivitāti. 

Kurai pusei šajā polemikā ir taisnība? Kādi ir pušu ar
gumenti, lai aizstāvētu savu taisnību? Kādi ir vērtēšanas 
kritēriji? Kā šī un citas ar mācībspēku un kursu novērtē
šanu saistītās problēmas varētu tikt risinātas? Iespēja
mās atbildes un atšķirīgus viedokļus par iepriekšminēta
jiem jautājumiem lasiet nākamajā "Universitātes Avīzes" 
numurā. ® 

RITAKAŠS 

SVEICAM 

w — 
STUDENTU PAŠPĀRVALDE -

CIK TĀ IR POPULĀRA? 
Iepriekšējā avīzes numurā tika aizsākta tēma par 

studentu pašpārvaldes nepieciešamību. Savus, uzska
tus šinī jautājumā izteica studenti no dažādām mā
cību iestādēm. Turpinot šo tēmu, lūk, statistika. 

No 1996. gada janvāra līdz martam tika veikta pē
tījuma "Studentu dzīves apstākļi" aptauja. Tā ietvē
ra ari jautājumu par studentu pašpārvaldes popula
ritāti. Aptaujāti tika 1. un 2. kursu studenti dažādās 
Latvijas augstskolās pēc proporcionālas izlases 
principa. 

Uz jautājumiem - kas pārstāv studentu sociālās 
intereses valsti un katrā atsevišķā mācību iestādē? 
Vai vispār tās tiek pārstāvētas? Vairums studentu -
60,8 % atzina, ka viņiem nav zināms, kas pārstāv 
viņu sociālās intereses valstī. Savukārt pašās mācī
bu iestādēs 69,1 % zina, kas pārstāv to intereses, vie
na no organizācijām - pašpārvalde. 

Studentu pašpārvaldes darbu kā labu novērtēja 
23,7 % studentu. 50,6 % pašpārvaldes darbu novēr
tēja kā apmierinošu, 17,4 % - kā neapmierinošu. 

Jautājumā par to, vai ir manījuši studentu paš
pārvaldes darbu, 44,8 % atbildēja noliedzoši. 

48 % aptaujāto uzskata, ka nav pietiekami infor
mēti vai vispār nav informēti (27,4 %) par studentu 
pašpārvaldes darbību savā augstskolā. 

26,2% no respondentiem norādīja, ka piedalās paš
pārvaldes rīkotajos pasākumos un 8,6 %, ka ir saņē
muši studentu pašpārvaldes palīdzību. 

Uz studentu aktivitātes līmeni, vēlmi piedalīties 
studentiem svarīgu problēmu risināšanā norāda tas, 
ka 15 % respondentu ir studentu pašpārvaldes sa
stāvā un 45 % aptaujāto izteica gatavību darboties 
studentu pašpārvaldē. ® 

Materiālu sagatavojusi RITA KAŠS 

RODODENDRU 
KARALIS 

SVIN PUSflPflLU 
JUBILEJU ' 

Jubilārs ir daudzšķautņains - loti vienkāršs, ener-
ģisks, sirsnīgs, reizēm pat naivs, emocionāls, diezgan 
konservatīvs, mēdz aizvainoties, diezgan ilgi atceras ne 
vien labo, bet arī slikto, ir atkal sava humora izjūta, 
vienmēr uzklausīs un mēģinās palīdzēt vismaz morāli, 
ja ne citādi, mīl visu skaisto... īpašību uzskaitījumu va-

Ar Globus karti kabatā, 
un Līga no ekonomiem 
raksta bakalaura darbu 
"Kreditēšanas sistēmas 
raksturojums Latvijā un 
ārvalstīs" — 2. Ipp. 

(Turpinājums 5. Ipp ) 

Attēla Kondratoviči — seniors un juniors 
(Turpinājums 4, Ipp.) 

• Ledus sakustējies jeb 
atgūstām īpašumus -
3. Ipp 

• Klāt 33. LU Veselības 
dienas un citi sporta 
jaunumi - 7. Ipp. 
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EKONOMIKAS GŪSTĀ ES NOVĒRTĒJU CILVĒKUS PĒC ZINĀŠANĀM 
N ā k v a s a r a , t u v o j a s s e s i j a s l a i k s . D a u d z i e m s t u -

I d e n t i e m t ā b ū s k ā r t ē j ā s e s i j a , b e t d a ž i e m - p ē d ē j ā , 
j o t u v o j a s m ā c ī b u u n l ī d z a r t o a r ī č e t r u s t u d i j a s 
g a d u b e i g a s . T ā s i r p i e n ā k u š a s E k o n o m i k a s f a k u l 
t ā t e s c e t u r t ā k u r s a s t u d e n t e i L Ī G A I Z V E J N I E C E I . 

- Kāpēc tu izvēlējies mācī
ties Ekonomikas fakultātē? 

- T a s bija mans mērķis jau no 
septītās klases. Biju nolēmusi ie
stāties Ekonomikas fakultātes 
grāmatvežos, un tā bija vienīgā 
vieta, kur iesniedzu dokumen
tus. Domāju: ja netikšu - netik
šu, gaidīšu nākamo gadu. Tas 
zemapziņā nāca no mātes, jo arī 
viņa bija beigusi šo pašu fakul
tāti, kam gan toreiz bija cits no
saukums. Konkurss bija liels, un 
es sāku mācīties maksas grupā. 
Tā kā bija labi rezultāti, pēc ga
da mani pārcēla uz budžeta gru
pu, kurā mācos vēl joprojām. Pa
ralēli mācībām gandrīz divus ga
dus strādāju brāļa firmā par grā
matvedi. 

- K o esi nolēmusi darīt , 
kad pabeigsi bakalaurus? 

- Ja veiksmīgi nokārtošu ek
sāmenus, tad iešu mācīties ma
ģistratūrā, bet tālāk gan nē. Ļo
ti grūti ir savienot mācības ar 
darbu. Man paveicies, ka strā
dāju privātajā firmā un mani 
palaiž gan uz lekcijām, gan uz 
eksāmeniem. 

- K ā d i tev bi ja šie gadi 
Universitātē? 

- Nekas slikts te nav bijis. 
Pirmais kurss man deva daudz 
zināšanu. Ir daudz draugu. Es
mu iepazinusies ar cilvēkiem, 
kas var noderēt vēlākajos gados 
kā kontaktu veidotāji. 

- Ja tu no lemtu vēlreiz 
sākt mācīties, vai tu izvēlē
tos šo pašo fakultāti? 

- Principā, paliktu pie šīs fa
kultātes, bet ir arī citas lietas, 
kas mani interesē. Gribētu mā
cīties svešvalodas, bet, lai to da
rītu, cilvēkam jābūt spējām. 

- K ā d a s ir tavas d o m a s 

par Ekonomikas fakultātes 
pasniedzēj iem? 

- Gribētu atzīmēt savu pa
sniedzēju Brūnu, kas man paliks 
atmiņā ar savu uzņēmību palī
dzēt studentiem. Ja tu aizej pie 
viņas, viņa ir gatava atdot visu. 
Ar pārējiem man nav ciešāku sa
karu. Ir arī stingrāki mācībspē
ki, bet man paveicies, esmu iz
gājusi caur ne tik prasīgiem. Ir 
grūti iedalīt labos un sliktos mā
cībspēkos. Es novērtēju cilvēkus 
pēc zināšanām. Ir arī veci pasnie
dzēji, kuriem ir grūti pāriet no 
tā, ko mācīja PSRS laikos, uz 
mūsdienu zināšanām. 

- Kā tu vērtē fakultātes 
pašpārvaldi? 

- Tad, kad tā sāka darboties, 
es sāku strādāt, un man nekam 
citam neatlika laika, bet man 
patīk iet uz visiem pašpārvaldes 
rīkotajiem pasākumiem. Stu
denti ir pasīvi, tāpēc ir grūti 
kaut ko organizēt un tas prasa 
daudz laika. Ir pozitīvi, ka ir šā
das pašpārvaldes, tikai tur jā
būt ļoti enerģiskiem cilvēkiem, 
turklāt tās nevar iztikt bez lī
dzekļiem. Tagad es daudz ko 
vairs nezinu. Šodien atnācu un 
man teica, ka ir atklāts fakul
tātes radio, es to nezināju. Jau 
pamazām sāku atkāpties no 
Universitātes dzīves. 

- Vai esi pamanījusi kādu 
atšķirību starp tagadējiem 
studentiem un tiem jaunie
šiem, kuri sāka mācīties ko
pā ar tevi? 

- Es dzīvoju kopmītnēs ar 2. 
kursa studenti, bet atšķirības ne
kādas nejūtu. Es pirmajā kursā 
ļoti mācījos, bet pēc tam ar katru 
kursu mācības atvirzījās tālāk, jo 
es jau diezgan daudz zināju. Pē

dējā pusgadā uzmanību pievērsu 
tikai bakalaura darbam. 

Līga rakstīja bakalaura dar
bu par tēmu "Kreditēšanas sis
tēmas raksturojums Latvijā un 
ārvalstīs ". Darba mērķis bija at
klāt pozitīvos momentus un trū
kumus kreditēšanas sistēmā 
Latvijas bankās salīdzinājumā 
ar ārvalstu pieredzi. 

- Kādēļ izvēlējies tieši šā
du bakalaura darba tēmu? 

- Man ir pieejami materiāli 
par bankām, tāpēc visu laiku es
mu rakstījusi referātus un kur
sa darbus par bankām. Mani in
teresē banku darbība. 

- Vai neesi domājusi nākot
ni saistīt ar banku sistēmu? 

- Divus mēnešus nostrādāju 
bankā, bet tad sapratu, ka tas 
nav man piemēroti. Ja iesaistās 
privātajā sektorā, tad nav tik 
viegli tikt no tā laukā. Es gribē
tu iet strādāt bankā, bet nesa
mierinātos ar zemāko amatu, jo 
tas ir ļoti monotoms. Man va
jag negaidītas situācijas un vi
su laiku būt darbībā. 

Lai lasītāji nedaudz varētu 
iepazīties ar kreditēšanas nosa
cījumiem, piedāvājam fragmen
tus no Līgas Zvejnieces baka
laura darba. 

"Daudzu lēmumu par aizde
vumu izsniegšanu pamatā ir 
pieredze... Šī pieredze rodas ap
gūstot un lietojot labas kreditē
šanas principus. Šie principi ir 
sekojoši: klienta raksturojums, 
spēja aizņemties un atmaksāt 
noteiktu naudas summu, peļņas 
procents, aizdevuma mērķis, 
aizdevuma apmērs, atmaksas 
nosacījumi, apdrošināšana aiz
ņēmuma neatmaksāšanas gadī
jumiem. Šos vispārējos kreditē
šanas pamatprincipus var pie
lietot darbā ar jebkuru klientu, 
bet apsvērumi atšķirsies atka
rībā no tā, vai klients ir juridis
ka vai fiziska persona... 

Aplūkojot A/S Latvijas Uni
banka un vēl citu komercbanku 
kredītpolitiku, var secināt, ka tā 
nav izstrādāta pilnībā. Nav no
teikts, kādi konkrēti kredīti tiek 
izsniegti. Viens no pozitīviem 
momentiem Unibankas kredīt
politikā ir darbinieku atbildības 
pakāpes stingra noteikšana, kā 
arī izveidota laba iekšējās kon
troles sistēma... 

Bankas, veidojot kredītpoliti
ku, varētu izveidot bankas ietva
ros speciālu konsultatīvu grupu, 
kas dotu padomus un sniegtu pa
kalpojumus, lai persona reāli va
rētu saņemt aizdevumu... 

Latvijas bankas, salīdzinoši 
ar ārvalstīm, mazāku uzmanī
bu pievērš fizisko personu kre
ditēšanai. Tas izskaidrojams ar 
to, ka bankas negūst lielu peļ
ņu no šāda veida kreditēšanas. 
Bet ir jāapzinās šī kreditēšanas 
virziena nozīme valsts ekonomi
kā, tas daļēji ļautu uzlabot dzī
ves līmeni iedzīvotājiem ar vi
dējiem ienākumiem, kas kopu
mā raksturo valsts labklājības 
līmeni. Šo personu kreditēšanas 
paplašināšana dotu zināmu 
prestižu arī pašai bankai... 

Latvijā studentu kreditēšana 
nav tik populāra kā ārzemēs. 
Galvenais iemesls, ko šeit varē
tu minēt ir tas, ka studenti, ne
būdami pārbecināti par savu nā
kotni, baidās ņemt šos kredītus. 
Jo neviens nezina, vai viņš da-
būs darbu savā speciabtātē, vai 
viņa alga būs pietiekama, lai at
maksātu kredītu. Ari pašai ban
kai nav izdevīgi izsniegt kredī
tu, jo studentam praktiski nav 
nekāda nodrošinājuma... Lai at
risinātu problēmu starp studen
tu nespēju aizņemties kredītu 
(nav nodrošinājuma) un bankas 
drošību, ka kredīts tiks atmak
sāts, vienīgais kompromisa va
riants ir, ka banka kreditēs stu
dentu, kā savu nākamo darbi
nieku. Vai otrs variants, ka kre
dītu var aizņemties uzņēmums 
ar mērķi finansēt studentu tā 
studiju laikā un pēc tam nodro
šinot ar darbu attiecīgajā spe
ciabtātē. Tas ir līdzīgs veids kā 
uzņēmuma garantija par stu

denta kredītu." © 

Vēlam veiksmīgi 
nokārtot eksāmenus! 

P a g ā j u š ā v a s a r ā L a t v i j a s U n i v e r s i t ā t e n o s l ē d z a 
l ī g u m u a r L a t v i j a s K r ā j b a n k u p a r b e z s k a i d r a s n a u 
d a s n o r ē ķ i n u i e v i e š a n u U n i v e r s i t ā t ē . J a u s e p t e m 
b r ī v i s i p i r m ā k u r s a s t u d e n t i s a ņ ē m a " G l o b u s " k a r 
t e s , u z k u r ā m t i k a p ā r s k a i t ī t a s s t i p e n d i j a s u n a u 
t o t r a n s p o r t a k o m p e n s ā c i j a s . Š o b r ī d u z b e z s k a i d 
r a s n a u d a s n o r ē ķ i n u i r p ā r g ā j u š i a p m ē r a m 9 0 % s t u 
d e n t u , b e t i e s n i e g u m u p i e ņ e m š a n a v ē l j o p r o j ā m 
t u r p i n ā s . T a č u t a s n e b ū t v ē l n e n o z ī m ē , k a n a v p r o 
b l ē m a s a r k a r š u l i e t o š a n u . 

• Ja esat saņēmis Latvijas 
Krājbankas "Globus" karti, 
tad vispirms jāzina, ka par 
kartes lietošanu jāmaksā L s 
0.20 plus L s 0 .10 par atskaiti, 
kurā atspoguļojas konta stā
voklis, ienākumi un izdevumi 
mēnesī. Kā pastāstīja Latvijas 
Krājbankas Kredītkaršu daļas 
vadītājs Egils Venters, tad šī 
atskaite domāta, lai minimini-
zētu kļūdas, kas var rasties 
darba procesā, kā ari kļūdas, 
kas var rasties, uzņēmumam 
pārskaitot naudu uz kartēm. 
Šī iemesla dēļ banka nepieļauj 
atteikšanos no atskaitēm. 

• Naudu jūs varat izņemt 
gan Latvijas Krājbankas filiā

lēs - bezmaksas, gan banko-
mātos - par šo pakalpojumu 
jāmaksā 0 . 5 % no izņemtās 
summas. Ja studentam rodas 
problēmas kādā no Krājban
kas filiālēm: netiek izsniegta 
nauda vai nav iespējams to ie
maksāt "Globus" kartē, tad 
rakstiski jāgriežas Brīvības ie
las 40 . nama otrajā stāvā. 

• Šobrīd darbojas četri "Glo
bus" karšu bankomāti , kas 
strādā visu diennakti, bet nā
kotnē paredzēts bankomātu 
skaitu palielināt par 10-15 
bankomātiem. Kā pastāstīja 
Studiju Informācijas centra di
rektors Jānis Stonis. tad ir ide
ja vienu bankumalu ierīkot LL 

foajē. Arī Krājbanka atbalsta 
šo ideju, tikai diemžēl nevar iz
šķirties, kurā LU mājā būtu iz
devīgāk to uzstādīt: centrāla
jā vai "ekonomistos" 

• Mēneša beigās jūs atkarī
bā no summas, kas ir uz kartes, 
saņemsiet procentus par konta 
atlikumu (lai procenti būtu po
zitīvi, kartē jābūt apmēram Ls 
60). Konta procenti tiek aprēķi
nāti gada procentus (8%) dalot 
ar gada dienām (365) un parei
zinot ar summu, kas ir kartē. 
Sākumā par konta atlikumu va
rēja saņemt 12%. Kāpēc notiku
si šāda procentu likmes kriša
nās? Kā pastāstīja E. Venters, 
tad Latvijā vispār ir samazinā
jušās procentu likmes. Ari kre
dītprocentu likmes ir samazinā
jušās no 3 6 % uz 28%. 

Ja vēlaties aizbraukt, jums 
jāuzmanās, lai kartē būtu tik 
liela summa, kura dod pozitī
vus procentus, pretējā gadīju
mā summa samazināsies. 

• Students, ja tam ir citi ie
nākumi paralēli stipendijai 
vai saņemt arī kredītu 4 0 % 

apmērā no regulārajiem ienā
kumiem, piemēram, ja alga ir 
Ls 100, tad iespējams dabūt 
kredītu Ls 40 apmērā. 

• Latvijas Krājbanka plāno 
palielināt veikalu un pakalpo
jumu vietu skaitu, kur varētu 
norēķināties ar "Globus" kar-
tēm. Ļoti iespējams, ka jau ru
denī ar "Globus" karti varēs 
norēķināties ari L U ēdnīcā. 

• Ir nācies dzirdēt jautāju
mus no studentu puses, kāpēc 
Latvijas Krājbanka neievieš at
laižu sistēmu savām kartēm kā 
tas ir Saules bankā. Uz to E. 
Venters atbildēja: "Būtībā atlai
žu sistēma darbojas tikai kredīt
kartēm, jo, piemēram, ja banka 
maksā procentus par konta at
likumu, tad klients garantēti sa
ņem samaksu par naudas resur
siem, ko glabā bankā, savukārt, 
ja banka sāk maksāt par konta 
atlikumu tikai no Ls 100 vai no 
nulles 2-3% gadā par atlikumu 
un piedāvā atlaižu sistēmu, tad, 
ja kbents mēneša laikā nav iz
mantojis šo sistēmu, viņš nav ie
taupījis naudu . Ārzemēs atlai

žu sistēmu veido nevis bankas, 
bet belākie veikab paši. 

• Ja tomēr esat nolēmuši, 
ka "Globus" karte jums nepa
tīk un vēlaties citas bankas 
karti, tad varat no tās atteik
ties. Jums par šo pakalpojumu 
nekas nebūs jāmaksā. 

• ParalēU "Globus" kartei jūs 
Latvijas Krājbankā varat iegā
dāties ari V I S A Electron un 
MasterCard EuroCard stan
darta kartes. Tikai šīs kartes 
maksā krietni vairāk un nepie
dāvā atlaides studentiem. 

• Ir sākusies ari algu pār
skaitīšana uz "Globus" kar
tēm. Darbiniekiem, kuri vēlas, 
lai viņu algas tiktu pārskaitī
tas uz kartēm, jāuzraksta ie
sniegums un jāuzrāda konta 
numurs algu daļā. 

Ja jums gadījumā ir radušās 
problēmas ar "Globus" kartēm, 
ar jautājumiem varat vērsties 
"Universitātes Avīzē" vai Lat
vijas Krājbankas Kredītkaršu 
daļā Brīvības ielā 40. @> 

Lappusi sagatavojusi 
INGA BĒRZIŅA 
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VAI JŪS ZINĀT TKSAA DZINTARS- 50 GADI 
L a t v i e š u k a t o ļ u s t u d e n t u u n a k a d ē m i ķ u a p v i e n ī -

I b a " D z i n t a r s " š o g a d s v i n p u s g a d s i m t a p a s t ā v ē š a n a s 
j u b i l e j u , s a v u k ā r t L E S A A ' D z i n t a r s " L a t v i j a s a p v i e 
n ī b a - a t z ī m ē s a v u p i e k t o g a d a d i e n u . 

Apvienību 1947. gada 2. feb- rogā, standartā, kā arī uz studen-
ruārī nodibināja latviešu studen
ti Gotingenā, Vācijā, ar mērķi ap
vienot, vadīt un audzināt studen
tus saskaņā ar Romas katoļu 
baznīcas mācību un akadēmiska
jām tradīcijām, sniegt biedriem 
garīgu un materiālu atbalstu, 
pārstāvēt savus biedrus starp
tautiskajā laukā. LKSAA "Dzin
tars" ir slēgta akadēmiska mūža 
organizācija ar saviem statūtiem 
un iekšējās dzīves noteikumiem. 
Tās devīze: "Deo etPatriae". Or
ganizāciju reprezentē krāsas: 
zils, dzeltens, balts un sarkans, 
kuras redzamas apvienības kā

tu cepurēm, krāsu lentēm un no
zīmītēm. 

LKSAA "Dzintars" sastāv no 
vairākām vienībām, kuras savu 
mītnes zemi atradušas Rietumei
ropas valstis, Amerikā (Kanādā, 
ASV - vairākas vienības), Austrā
lijā (divas vienības) un kopš 1992. 
gada 18. augusta ari Rīgā. 

LKSAA "Dzintars" ir starptau
tiskās organizācijas PAX ROMĀ
NA biedrs, tā sadarbojas ar Eiro
pas valstu jaunatnes organizācijām 
(piemēram, organizē kopējas vasa
ras nometnes ar Dāņu Katoļu jau
natnes organizāciju). 

Atšķirībā no studentu korpo
rācijām, par "Dzintars" krāsnesi 
var kļūt gan studente, gan stu
dents. Šis apstāklis dara dzīvāku 
vienības sabiedrisko gaisotni. At
sevišķos gadījumos "Dzintarā" 
uzņem ari augstskolu beigušos, 
kuriem ir akadēmiskais grāds. 

Nupat ir nodibinājusies 
"Dzintars" vienība pie Rēzek
nes augstskolas. Turpinās 
darbs, lai izveidotu vienības 
Liepājā un Jelgavā. Dzintarie-
šu kopējais skaits Latvijā pakā
peniski tuvojas 100, savukārt 
kopā pasaulē - aptuveni 300. 
Latvijas vienību veido studenti 
un jau studijas beigušie no vi
sām vadošajām augstskolām: 
Latvijas Universitātes, Tehnis
kās universitātes, Mākslas aka
dēmijas, Mūzikas akadēmijas. 

Vienības dzīvi raksturo regu
lāras ikmēneša pulcēšanās uz 
konventiem, garīgām lekcijām, 
rekolekcijām. Kopā sanākšanas 
iemesls var būt tikšanās ar cie
miņu no tālienes vai kāda dzin-
tarieša atsevišķs uzaicinājums. 
Konventos lekcijas parasti lasa 
uzaicinātas interesantas perso
nības, īpaši saistošas ir garīgās 
lekcijas, kuras lasa teologi: 
mons. A. Smelters, bīskaps A. 
Justs, bīskaps A. Brumanis, 
prof. P Jerumanis. Mums ir bi
jusi unikāla iespēja klausīties 
prof. S. Ladusānu un mons. H. 
Trupu. Katra augusta vidū no
tiek gada lielākais svētku kon
vents, kurā piedalās arī daudzi 
ārzemēs dzīvojoši dzintarieši. 
Uz to tiek uzaicināti pārstāvji 
no citām studentu akadēmiska

jām apvienībām, vienotnēm un 
korporācijām. 

Dzintarieši bieži dodas ceļoju
mos uz Eiropas lielākajām svēt
vietām un regulāri piedalās TĒ
ZE rīkotajos jaunatnes pasāku
mos. LKSAA "Dzintars" atbalsta 
savu biedru studijas gan šeit Lat
vijā ar stipendijām, gan sekmē 
studijas ārzemēs. 

Ja jums ir dziļāka interese par 
LKSAA "Dzintars" Latvijas vienī
bu, tad varat iegūt plašāku un kon
krētāku informāciju, zvanot senio
ram Fil! Uldim Vērdiņam, tālr. 
7220060 vai 7224314 (dienā). © 

Veiksmīgu pavasara sesiju! 
Fil! Dr. PĒTERIS 

TRETJAKO VS, 
LKSAA "Dzintars"Latvijas 

vienības sabiedriskais 
audzinātājs 

KĀPĒC MUMS IR VECUMA IEROBEŽOJUMI? 
Viena no Latvijas Universi

tātes Teoloģijas fakultātes 
īpatnībām - šeit studē ļoti da
žāda vecuma studenti. Vecāka
jam studentam ir 55 gadi, ap
mēram 10 studenti ir vecāki 
par 35 gadiem. Mēs atšķiramies 
no tikko vidusskolu beiguša
jiem - varbūt ar to, ka neviens 
par nesekmību nav atskaitīts 
un neviens nelūdz sevišķas 
privilēģijas. Tikai sabiedriskā 
transporta kontrolieriem ir 
grūti ieskaidrot, ka LU tagad 
studentus uzņem bez vecuma 
ierobežojuma. Ir bijis pat ga
dījums, ka kontrolieris klie
dzis, ka profesors izmanto stu
denta apliecību, reiz konduk
tore sauca palīgā policiju - ap
liecība esot viltota... 

Šogad Teoloģijas fakultāti 

gatavojas beigt pieci studenti, 
vecāki par 40 gadiem. Kā tur
pināt izglītību? Maksāt pašiem 
- tas visiem nav iespējams. 
Teoloģijas fakultātes maģistra
tūrā ir ierobežots vietu skaits, 
trūkst arī mācībspēku. Pro
grammās, kuras piedāvā ār
zemju augstskolas, parasti ir 
vecuma ierobežojumi. Piemē
ram, Vācijas "Deutscher Aka
demischer Austauschdienst" 
ir vecuma ierobežojums - 32 
gadi. Svešvalodu sagatavotī
ba mums ir laba — daudzi stu
denti klausās vieslektoru lek- | 
cijas. Par savām svešvalodu 
zināšanām es esmu ļoti patei
cīgs angļu valodas lektorei I. 
Baižai un vācu valodas lekto
riem M. Vanagam un T. Brū
nam. 

r 
I 
I 
I 
I 

Padomju varas gados arhi
bīskapiem J. Matulim un K. 
Gailītim visai cienījamā vecu
mā deva iespēju iegūt zināt
nisku grādu Vācijas Demokrā
tiskajā Republikā, kur darbo
jas Teoloģijas fakultātes. Ta
gad tiem teoloģijas studen-

Mēs esam nākuši šai 
pasaulē, un mums nav 

tiesību aiziet no tās 
kā muļķiem 

tiem, kas cenšas atgūt neie
spējamo padomju laikā, ir at
kal ierobežojums - šoreiz ve
cuma cenzs. Pat Teoloģijas fa
kultātes vadības un Zviedrijas 

baznīcas kopīgi rīkotajos bez
maksas teoloģiskajos vasaras 
kursos Zviedrijā ne pagājuša
jā, ne šajā vasarā nevienam 
no fakultātes vecākajiem stu
dentiem iespēja piedalīties ne
tiek dota. Par šo kursu eksis
tenci un iespēju tajos piedalī-

ties nesaprotamu iemeslu 
* dēļ visi fakultātes studen-
| ti netiek informēti. Kāpēc? 
| Latvijas brīvvalsts laikā, 
. redzot ierobežojumus turpi-
' nāt un papildināt agrāk ne-
I pieejamo teoloģisko izglītī-

_ J bu vecuma cenza dēļ, es jū
tos kā otrreiz represēts. Kas 

šeit var palīdzēt? 

ARNIS VLLEMSONS, 
Teoloģijas fakultātes 

TV kursa students, 
48 gadus vecs 

Univers i tātes A v ī z e i 

Atbilde Arnim Vilemsonam 
diemžēl ir pavisam vienkārša: 
kas maksā, tas var pasūtināt 
mūziku. Stipendiju devējus 
Rietumos vada praktiski ap
rēķini. No 30 gadus veca sti
pendiāta var sagaidīt 10 ga
dus garāku, produktīvu dar
bu nekā no 40 gadus veca. Ie
guldījums jaunākā studentā 
nes daudz lielāku "peļņu" 

Līdzīgi ir arī ar viņa piemi
nētajiem vasaras kursiem vai 
nodarbībām Zviedrijā. Tos fi
nansē Zviedrijas Baznīcas un 
latviešu ārpus Latvijas Baznī
cas organizācijas, un tās arī iz
vēlas dalībniekus. 

VILIS VĀRSBERGS, 
TF dekāns 

LEDUS SAKUSTĒJIES JEB fiTGUSTfiM IPfiSUMUS 
D a u d z i r d z i r d ē t s u n r u n ā t s , k a , j a U n i v e r s i t ā t e at 

g ū t u v i s u s s a v u s ī p a š u m u s , k a s t a i p i e d e r ē j u š i l ī d z 
L a t v i j a s o k u p ā c i j a s s ā k u m a m 1 9 4 0 . g a d ā u n l i k u m ī g i 
t a i n o v ē l ē t i v ē l ā k , t ā b ū t u , j a n e b a g ā t a , t a d p ā r t i k u 
si n o t e i k t i . 

Š o b r ī d " l e d u s i r s ā c i s k u s t ē t i e s " , j o R ī g a s p i l s ē t a s 
Z e m e s k o m i s i j a i r a t j a u n o j u s i ī p a š u m a t i e s ī b a s u z 1 3 
z e m e s g a b a l i e m s a s k a ņ ā a r l i k u m u " P a r z e m e s r e 
f o r m u L a t v i j a s R e p u b l i k a s p i l s ē t ā s " . 

LU juristes ANITA ZAĶE un 
INĀRA KAULIŅA informē par 
paveikto. 

Atgūta zeme, kas Latvijas 
Universitātei piederēja līdz 
1940.gadam un 
bija reģistrēta 
uz Universitātes 
vārda Zemesgrā
matā Rīgas pilsē
tas zemes komisi
jas atzinumi par 
īpašuma tiesību at-
jaunošanu uz ze
mes gababem Rīgā 
ir pubbcēti ari "LU 
Vēstnesī". Vēsturiski 
šie īpašumi LU īpašu
mā nonākuši dažādi— 
tie ir gan dāvinājumi 
ar testamentu, kā piemēram, 
Morberga īpašumi, gan valsts no
dotie Universitātei - Baznīcas ie
lā 5, Alberta ielā 10, Kandavas 
ielā 2, Ādažu pagastā u.c. Kāpēc 
īpašuma tiesības uz zemi Univer
sitātei atjaunotas tikai tagad, ja 
likumi par zemes atdošanu juri

diskām personām ir spēkā 
jau no 1995.gada 12.oktobra? Ze
me tiek atdota juridis-
k ā m 

g^znī c a S personām 
tikai tad, ja tās ir pierādī

jušas savu juridisko pēctecību, 
kas nebūt nav tik viegU izdarāms, 
tāpēc vishelākais gandarījums, 
strādājot pie īpašumu atgūšanas, 
ir 1996.gada 26.jūnija Centra ra
jona tiesas spriedums par juridis
kā fakta konstatāciju, ka esam 
unikāla juridirkā persona, kas ne 
uz bridi nav pārtraukusi savu 

darbību un ir tikai dažādos vēs
turiskos posmos mainījusi savu 
nosaukumu. Esam atzīti par 
1919.gada 28.septembri nodibi
nātās Latvijas Augstskolas tiesī
bu pārmantotāju un juridisko 
pēcteci. Jāatzīmē, ka tiesa vai
rākkārtīgi atteicās pieņemt ties
vedībā prasību par šī juridiskā 
fakta konstatāciju, to motivējot, 
ka neviens neapstrīdot šo faktu. 
Šis tiesas spriedumus pavēra ce
ļu uz zemes īpašuma tiesību at
jaunošanu, ko pieprasīja likums 
"Par zemes reformu Latvijas Re
publikas pilsētās" 

Liels panākums ir tas, ka 
ar 1997.gada 28.janvāra Vid
zemes priekšpilsētas tiesas 
spriedumu atzīts par kkumī-
gā spēkā stājušos 1971.ga
dā ASV sastādītais Hiršu 
ģimenes testaments. Ar šo 
tiesas spriedumu esam 
apstiprināti par manti
niekiem. Ģimenes galva JVa*ns AJberi 

— Roberta Hiršs, būdams 
viens no lielākajiem un sekmī
gākajiem privātuzņēmējiem Lat
vijā, par ko valdības ne visai ie
redzēts, droši vien ļoti negribē
ja, lai viņa liebe īpašumi nonāk
tu valsts rokās. Tādēļ, mīlot un 
cienot Latvijas Universitāti, Hir
šu ģimene novēlējusi tai visu sa
vu kustamo un nekustamo īpa
šumu, kas atrodas Latvijas val
stī. Tie ir fabrika "Rīgas Au

dums" un Līgatnes pagasta "Rat
nieki". Bez tam savā laikā kād
reizējais LU rektors Jūlijs Auš-
kāps palīdzējis Hirša kungam 
"Rīgas Audumā" ieviest jaunas 
audumu krāsvielas. Acīmredzot, 
tāpēc Hiršu ģimene nolēma la
bu atdarīt ar labu. Ar iepriekš
minēto tiesas spriedumu esam 
apstiprināti par mantiniekiem 
uz šiem īpašumiem. Juridiska 
persona saņāmusi mantojumā 

ar tiesas spriedu-
m u 

sības uz zemi, bet vēl ir problē
mas ar ēku atgūšanu, jo pagai
dām Latvijā vēl nav likuma par 
namīpašumu atdošanu juridis
kām personām- atdod tikai fi
ziskām personām, reliģiskajām 
organizācijām un mūža organi
zācijām (korporācijām). Valdībā 
ar savu lūgumu vēršamies jau 
no 1990.gada, bet likums tiek 
vilcināts. 

Nākošais solis no mūsu puses-
sagatavoti projekti, kurus ie
sniegt Ministru kabinetam, lai tas 

pieņemtu atsevišķus rī
kojumus saska
ņā ar Satver-
smes 81. pantu. 

Ar atgūto īpa
šumu izmantoša

na/<? 
fabriku. . . Do
mājam, ka tas ir Latvijā vie
nīgais precedents. Kā tiesas 
spriedums tiks izpildīts no valsts 
institūciju puses, kuru valdīju
mā šobrīd ir šī fabrika? Tiesiskā 
valstī šāds jautājums nevarētu 
pastāvēt, bet mūsu pieredze rā
da, ka te vēl būs jāpacīnās. 

Morberga mantojums LU 
- šobrīd atjaunotas īpašuma tie-

nu un apsaimnie
košanu nodarbo
sies īpašs LU fonds. 

Atgūtie īpašumi 
- no mūsu puses tas 
bija vairāku gadu 
darbs arhīvos, doku
mentu savākšana, 
darbs ar visām Rīgas 
pilsētas un Jūrmalas 

pašvaldībām, kā ari tiesu darbi. @ 
P.S. Klāt nākusi jaunākā 

informācija, ka LU ēka Brīvības 
ielā 32, kas LU valdījumā bija 
no 1942. gada, atdota Finansu 
ministrijai . Tagad LU būs 
spiesta no sava budžeta maksāt 
neparedzētu īres maksu. 
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SVEICAM 

(Turpinājums no 1. lpp.) 

I rētu turpināt, bet tās bija gal
venās, ko uzsvēra zinātņu 
prorektora profesora R I 
H A R D A K O N D R A T O V I Č A 
kolēģes. 

" E s m u diezgan konserva
tīvs. Nepiekrītu , ka manā 
kabinetā jauc ārā sienas ska
pi un taisa jaunu. Kāpēc lie
ki tērēt naudu, ja to var iz
mantot kaut kur lietderīgāk, 
īpaši man nepatīk arī šis jau
nais dīvāns, kur apsēdināt 
viesus, arī j ū s . N a v prak
tisks, labāk būtu apvilkts ar 
dermantīnu. Bet ja jau tādu 
sagādāja, ko tur vairs iebil
dīšu." Tā sākās mūsu pirms-
jubilejas saruna prorektora 
kabinetā. Turpināju ar jau
tājumiem par dārzu, jo tas 
taču ir profesora darbs, va
ļasprieks un lolojums. N e vi
ņam vienam, bet visai ģime
nei, jo visi ir biologi. Sieva 
botāniķe, bet profesors ar dē
lu un meitu - augu fiziologi. 

"Pirmos gadus, kad sāku 
strādāt fakultātē , biju de
kāns. Vasarās braucām prak
sēs un mazos ņēmām līdzi. 

RODODENDRU KARALIS 
SVIN PUSAPflĻU JUBILEJU 

rijā, arī Vācijā. P a m a z ā m 
pārņem manus lekciju kur
sus. Viņam patīk studenti un 
īpaši studentēm patīk viņš. 
Brīžam viņam ir bārda, brī-
žam nav. 

Tā kā m a n aprit 6 5 un 
augstskolu likumā tā ir bar
jera, tad varu palikt par pro
fesoru tikai uz ievēlēšanas 
laiku. Varēšu dzīvot pa Babī
ti, pa dārzu. Ir tik daudz hi
brīdu, kas jānoved līdz šķir
nes kondīcijai - tas ir liels 
darbs. Ir sataisīta mīkla un 
pīrāgs jāliek krāsnī un jācep 
līdz galam. Ja sakrusto, tad 

m a t s . Pie m u m s ā r z e m j u 
stādi ātri ir pagalam. Skan
dināvijā arī sapratuši , ka 
mūsu stādi ir izturīgāki. Jā
strādā pie selekcijas un pa
vairošanas. 

Man prieks, ka Latvijā cil
vēki iemīļojuši rododendrus. 
"Neatkarīgā Rīta Avīze" uz
rīkoja konkursu par rododen
driem, kurā man bija jāapko
po jautājumi un atbildes. Sa
ņēmām loti daudz vēstuļu. 
Uzvarētājam tika dotas tiesī
bas vienam hibrīdam piešķirt 
nosaukumu. Vinnēja vēstuļu 
autore, kuras vārds ir Ilze. 

Te profesors nupat 3. maijā 
vizītē Izraēlā, Vecās Jafas 
parkā ar skatu uz Telavivu 

Prakses bija Ezerniekos, Sa
lacgrīvā, Kolkā, Ogres galā... 
Laikam bērniem iepatikās, jo 
neviens izvēlēties šo profesi
ju nespieda. 

Mana meita Ginta šobrīd 
strādā ziedu salodā "Ansis" , 
Tērbatas un Stabu ielas stū
rī. Vini tur sanāca visi kvali-
ficēti biologi. A r "Anša" zie
diem noformēti p a s ā k u m i 
Nacionālajā teātri, Operā. 

Dēls Uldis ari izvēlējies ro
dodendrus. Šobrīd ir dokto-
rantūrā. gadu stažējās Zvied-

Te visa ģimene kopā. Centrā kundze Skaidrīte, 
pirmā no kreisās meita Ginta 

š ķ i r n e var iz-
n ā k t ā t r ā k a i s 
pēc 15 līdz 20 
g a d i e m , - tad 
jau man būs 85! 
Ko v a r z i n ā t , 
varbūt tad ne
varēšu vairs ne 
mušu nosist. 

S t a r p t a u t i s 
k a j ā i z s t ā d ē 
Esenē iemainī
j ā m 19 stādus. 
Izrādās, mūsē
j ie ir izturīgi , 
ne tikai skaisti. 
H o l a n d ē u n 
Anglijā, kur ari 
audzē rododen
drus , ir maigs 
u n m i t r s k l i -

Turpmāk mālaini rožains ro
dodendrs sauksies "Ilze", jo 
tāda nosaukuma vēl nebija. 
Stādus saņems arī viens pui
ka no Rīgas un pensionēta 
skolotāja no Madonas, jo, kā 
viņa rakstīja, viņas mūža 
sapnis esot savā dārzā redzēt 
šo košumkrūmu, bet tā iegā
dei vienmēr trūkuši līdzekļi." 

Tāds priekšstats, ka pro
fesoram patīk dāvināt. U z to 
viņš atbildēja, ka, ja cilvē
kam dāvana sagādā prieku 
un ir ko dāvināt, kāpēc to ne
darīt. Arī pašam patīkot sa
ņ e m t dāvanas , bet kuram 
tad nepatīk? 

Te vietā stāsts no ģimenes 
dzīves. "Meitas puikam Mi
kam uzdāvināju mutes ermo-

Mazbērni, skolu uzsākot. 1. rindā no kreisās Toms un Emīls (Ulda 
puikas), 2. rindā stāv Miks (arī Ulda puika), Lāva un Roberts 
(Gintas bērni) 

ņikas, jo viņam iepatikās, kad 
uz tām uzspēlēju pāris dzies
mas. Vakarā pēc dāvanas sa
ņemšanas mazdēls pavisam 
nopietni lūdzis epacim: "Kad 
es nomiršu, jūs man to mu
tes ermoņiku ielieciet zārkā. 
Par epaci Kondratoviča kun
dzi Skaidrīti nosaucis vecā
kais mazdēls Emīls, jo vecmā
miņa šķita pārāk garš vārds 
un tā visi mazbērni sākuši vi
ņu saukt par epaci. 

Vectēvam izdevās mazdē
lam uzdāvināt kaut ko tādu, 
kas iet pie sirds. Cik pavisam 
to knīpu un knauķu ir? "Maz
bērni izauguši "kudī" Trīs 
mazākie mācās 1. klasē. Maz
meitiņa mācās 2. klasē, vecā
kais - 3. klasē. 

Meitai ir komplekts - pui
ka un meitene. Dēlam pir
mais bija puika, taisīja otru 
- iznāca divi uzreiz ar vienu 
šāvienu. Abi dvīņi gan ir ļoti 
dažādi gan pēc rakstura, gan 
pēc izskata. Tomiņš ir filo
zofs, liels dauzoņa un mutes 
bajārs. Katrs citādāks." 

Mazajiem jāaug vēl lielā
kiem, bērni atraduši savu no
darbi, kas pašam līdz šim sa
gādājis prieku un kādreiz 
varbūt - sarūgtinājumu, esot 
par zinātņu prorektoru? 

"Prieks ka 90. gadu sāku
mā sekmīgi veicām nostrifi
kāciju, izveidojām 19 habili
tācijas padomes. Eleganti aiz
stāvējām disertācijas. Ganda

rījums, ka no jauna ievēlētie 
docenti un profesori saņēma 
akadēmiskam grādam atbil
stošus dokumentus. 

Kaitina formālisms un bi
rokrātija Latvijas Zinātnes 
padomē. Nemitīgi pieprasa 
neskaitāmus papildus doku
mentus. No iesniegtajiem 19 
priekšlikumiem tikai sešus 
apstiprināja. 

Sāp sirds, ka no Universi
tātes aiziet labi speciālisti. 
Zemo algu dēļ aizgājuši ap 
2 0 0 cilvēku - galvenokārt 
ekonomisti, svešvalodnieki, 
juristi. 

Gandarī jums, ka vismaz 
a t r i s i n ā j ā m p r o b l ē m a s ar 
doktorantūru. Aspiranti sa
ņēma Ls 14 , radās domstar
pības ar Studentu padomi, 
bet tagad situācija uzlaboju
sies, jo L U Senāts pieņēma 
prātīgu lēmumu. Iepriecina, 
ja varu palīdzēt Universitā
tē justies labi. 

Vēlam, lai prorektoram vēl 
ilgi pietiek enerģija ražīgi 
strādāt, lai dzīvē mazāk rūg
tuma, vairāk prieka! Lai kā
dus nosaukumus piešķirtu vi
ņa radītajām augu šķirnēm, 
dzirdot vārdu "rododendrs", 
tas asociējas ar vārdu - "Kon-
dratovičs". Bet man ir prieks, 
ka būs ari ziedoša "Ilze" . © 

Ar sveicieniem jubilejā 
ILZE BRLNKMANE 

Komentāri lieki. Darba kabineta pie rakstāmgalda 
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ATCERAMIES 

Š o p a v a s a r , 17 . m a i j a s a v u 8 8 j u b i l e j u b u t u s v i n ē j u 
s i A L V Ī N E F L O R A N T Ī N E P U T N A , i l g g a d ē j ā L U S v e š 
v a l o d u k a t e d r a s ( t a g a d V a l o d u c e n t r a ) z v i e d r u u n v ā 
c u v a l o d a s v e c ā k ā p a s n i e d z ē j a . M a g . h is t . A . P u t n a 
L a t v i j a s U n i v e r s i t ā t ē s t r ā d ā j a n o 1947 . l ī d z 1983 . g a 
d a m . D i e m ž ē l š o p a v a s a r , 18 . aprī l ī A . P u t n a s m ū ž s 
a p r ā v ā s u n v i ņ a a p b e d ī t a d z i m t a j ā p u s ē A l ū k s n ē . 

- Žēl, ka nepaspējām neko par kad viņa mācīja šīs fakultātes 

VIENMĒR ZIEMEĻZEMJU AICINĀTĀ 

Putnas kundzi uzrakstīt viņai dzī
vai esot. Tagad palikušas laika
biedru atmiņas, avīžu un žurnā
lu materiāli par viņu, un, pro
tams, viņas skolnieku pateicības 
vārdi. A. Putna bija vienīgā, kas 
LU mācīja zviedru valodu. Pal
dies saka ari Latvijas pilnvarotā 
lietvede Norvēģijas Karalistē Ar-
gita Daudze, tulkotāja Solveiga 
Elsberga, Lilija Smagare u. c. 
tā stāsta Inta Kaminskas kundze, 
kas Svešvalodu katedrā strādāju
si par laboranti no 1970. līdz 
1980. gadam. 

Cilvēkus, kas mācās kādu no 
ziemeļvalstu valodām, šķiet, sais
ta šo tautu pārstāvju atturība, jo 
pie vieniem ūdeņiem dzīvojošās 
tautas ir savā mentalitātē līdzīgas. 

Inteliģenta un atturīga bijusi 
ari Alvīne Putnas kundze. Tādu 
viņu atceras ari toreizējā LU ne
klātienes nodaļas prorektore Mil
da Kleperes kundze. Docents Her
manis Kadiķis, kurš no 1972. līdz 
1980. gadam bija Ekonomikas fa
kultātes dekāns, atceras kolēģi, 

VINI PIE MUMS 

studentiem vācu valodu. 
"Manas atmiņas par Alvīni Put

ni ir tikai neliela epizode viņas dzī
vē. Epizode attiecas uz studentu 
apmaiņu starp Rostokas un LU 
Ekonomikas fakultātēm ražoša
nas un iepazīšanās praksēs, dau
dzus gadus, sākot ar 1967. gadu. 

A. Putna ļoti aktīvi piedalījās 
Rostokas universitātes studentu 
uzņemšanā, ieskaitot braucienus 
uz Pēterburgu un Maskavu, kā 
ari mūsu studentu sagatavošanā 
braucieniem uz Vāciju. 

Vispirms jāuzsver A. Putnas 
augstais inteliģences līmenis. Vi
ņas interešu loks bija pārsteidzo
ši plašs. Tajā ietilpa gan mūzika, 
gan ari dzeja un proza, vēsture un 
visbeidzot ar profesiju saistītās zi
nāšanas vācu un zviedru valodā. 
Liela un nozīmīga bija viņas uz
krātā garīgā bagātība. 

A. Putna sadzīvē bija klusa, 
pieticīga un neuzkrītoša, taču at
tieksmē pret citiem - sirsnīga un 
atvērta. Atvērta viņa bija tiem, 
kuri alka iegūt zināšanas. Tās ne-

RĪGĀ PAR KANĀDU 
(Turpinājums no 1. Ipp.) 

Konference tapa ciešā sa
darb ībā ar Ziemeļamerikas, 
Kanādas studiju asociāciju, 
Kanādas vēstniecību Latvijā, 
Kanādas valdību, L U vadību 
un LU Svešvalodu fakultāti. 

Ar savu klātbūtni šo pasā
kumu pagodināja Kanādas 
Studiju asociācijas prezidenti 
no Zviedrijas, Islandes, Somi
jas un citām valstīm. 

Konferences tēmas bija dažā
das. Kanādas politika, ekonomi
ka, ģeogrāfija, kultūra un lite
ratūra un tajā varēja piedalīties 
interesenti ne tikai no LU, bet 
arī no citām augstskolām. 

No 5. līdz 9. maijam LU bib
liotēkā bija skatāma Kanādas 
Grāmatu eksporta asociācijas 
piedāvātā grāmatu izstāde ang
ļu un franču valodā, it īpaši so
ciālajās un humanitārajās zi
nātnēs. Apmēram 220 grāma
tu, albumu un katologu izstāde 
sniedza pietiekami plašu ieska
tu mūsdienu Kanādas dzīvē. 
Vēstures un mākslas nozarē va
rēja iepazīties arī ar kompakt
diskiem. Savukārt kinomīļiem 
11. maija vakarā bijaiespēja no
skatāties vienu no vislabākajām 
kanādiešu mākslas filmām 
"Svešinieku sabiedrība" 

Konferenci 9. maijā pulksten 
13.00 atklāja LU rektors pro
fesors Juris Zaķis, atzīmējot to 
kā svarīgu notikumu ne tikai 
LU, bet visas valsts dzīvē. Viņš 
apsveica visus dalībniekus, ku
ri ieradušies no tik daudzām 
valstīm, un vēlmi sadarboties 
arī turpmāk. 

tika liegtas nevienam. 
Vēl var pieminēt, ka A. Putna 

bija patīkams un interesants sa
runu biedrs, it kā atturīgs, vien
laikus ar savu humora devu. Vi
ņas dāsnums un mīlestība pret 
apkārtējiem nepalika nepama
nīta, un studenti, kā ari kolēģi vi
ņai atbildēja ar pretmīlestību, kas 
deva gandarījumu abām pusēm. 

Būtu taisnīgi, ja šādiem cilvē
kiem Dievs piešķirtu vairākus 
mūžus, jo tie nes mieru, saticību 
un gaismu. 

1996. gada rudenī Alūksnes ra
jona nedēļas laikrakstā "Alūksnī-
te" ir publicēta valodnieces pēdē
jā intervija presē. 

Zviedri Alvīnei Putnai bieži 
jautājuši, vai viņa ir zviedriete un 
vai ilgi dzīvojot Latvijā? Acīmre
dzot, tā domāt likusi lieliskā va
lodas prasme un mīlestība pret šo 

zemi. Interese sākusies jau bēr
nībā, jo Alūksnē ir daudz vēstu
res liecinieku "labajiem zviedru 
laikiem", kā runājuši ari mājnie-
ki. Alvīne Putna kļuva vēstures 
maģistre un diplomdarba temats 
bija par latviešu zemnieku stā
vokli zviedru laikos. 

Kad 30. gados Rīgā nodibinā
jās Latviešu un zviedru biedrība, 
Universitātē ieradās pasniedzējs 
no Zviedrijas, docents Harijs Val-
līns, kas mācīja zviedru valodu un 
Zviedrijas vēsturi. Jaunajai stu
dentei Alvīnei Florantīnei iepati
kās šī valoda, viņa sāka darboties 
ari biedrībā. 

1947 gadā Alvīni Putni uzai
cināja strādāt par zviedru un vā
cu valodas pasniedzēju. Pēdējos 
viņas darba gados Vēstures fakul
tātē izveidojās Skandināvijas vēs
tures novirziens, kura ietvaros 
studenti apguva zviedru valodu. 

Šķiet, lielākais prieks Putnas 
kundzei bijusi tikšanās ar Zvied
rijas karaļpāri viņu viesošanās 
laikā Latvijā 1992. gadā. Par Al
vīni Putnas kundzi Zviedrijā zi
nāja, jo Zviedrijas valdība 1990. 
gadā piešķīra divu nedēļu brau
cienu par brīvu uz šo zemi. 

Un tā viņa saņēma ielūgumu 
no karalienes Silvijas uz izstādes 
atklāšanu Lietišķās mākslas mu

zejā, bet no karaļa Kārļa XVI Gus
tava - uz banketu, kas notika uz 
Karaliskā kuģa. Ilgākā sarunā ar 
karali viņa stāstījusi par Latvijas 
vēsturi, par savu novadu. Karalis 
bijis iepriecināts un pārsteigts par 
viņas zināšanām, par Latvijas un 
Zviedrijas kopīgo vēsturi. 

Bērnu dienās vēsmas no Zvied
rijas gandrīz mums katram nesu
šas Kristiāna Andersena pasa
kas, Selmas Lāgerlēvas jaukā 
grāmata par Nilsa Holgersona ce
ļojumu ar meža zosīm... 

Alvīne Putna daudz arī tulko
jusi no zviedru valodas, tādēļ pie
miņas raksta izskaņā viņas tul
kojumā Dana Andersona dzejolis 
"Zosis aizlido": 
Kad senās rētas karsti kaist un 

sūrst, 
Kad tev vientulības asaras pār 

vaigiem rit, 
Kad tev dzīve ir kā akmens nasta 

smaga 
Un kā noklīdušas dzērves balss 

tev dziesma skumja, 
izej tad un dzer no rudens vējiem, 
paskaties ar mani kopā, debesis 

kā blāvf 
Nāc un pastāvi ar mani dārza vār

tos 
tad, kad meža zosis aizlido pār 

ciemu! 
"Universitā tes A vīze" 

ANO KONFERENCE NOTIEK JŪRMALĀ 

Kāda ir šī p a s ā k u m a noz ī 
me, "UA" jautāja S v e š v a l o d u 
fakultātes R o m ā n u v a l o d u 

> 

katedras vadītājam A. Ban-
kavam. 

- Esmu priecīgs redzēt šajā 
konferencē goda biedri Lisetu 
Lubell. Pirms gadiem pieciem, 
pateicoties viņas pūlēm, šie 
pētījumi par Kanādu tika ie
sākti arī LU. Viņa bija Kanā
das vēstniecības Stokholmā 
kultūras atašejs un ar savām 
grāmatu veltēm un aktīvo at
tieksmi ļoti veicināja šo lietu. 
Tagad viņa strādā Briselē, dip
lomātiskajā dienestā. 

Šī konference jau ir konkrē
ta lieta, kas paver iespēju Ka
nādas valdībai paskatīties, cik 
intensīvi notiek Kanādas pē
tījumi Latvijā, lai veicinātu 
konkrēto pētnieku zināšanu 
padziļināšanu Kanādas uni
versitātē. Piemēram, Astra 
Skrābane, kura lasa lekcijas 
frankofānajā literatūrā, pagā
jušā gada septembrī saņēma 
Kanādas valdības stipendiju 
zināšanu apguvei Kanādas 
frankofānajā literatūrā. Tā šo 
kursu iespējams klausīties arī 
Svešvalodu fakultātes studen
tiem. Tātad, "no sīkumiem vei
dojas lielas lietas!" 

Darbs konferencē risinājās 
plenārsēdēs un septiņās sek
cijās. Tajās notika ne tikai re
ferātu klausīšanās, bet arī do
mu apmaiņas un kontaktu di
bināšana nākotnei. ® 

MĀRA SADOVSKA 
\ 

(Turpinājumsno 1. Ipp.) 

MUN tika ņemta ANO konfe-
rence Kopenhāgenā 1995. ga
dā.Toreiz Dānijā tika risinātas 
problēmas, kas saistītas ar pa
saules sociālo attīstību. Tieši tā
das pašas problēmas tika risinā
tas arī Jūrmalā, RIMUN konfe
rences laikā. Galvenās tēmas, 
kurām tika pievērsta īpaša uz
manība Jūrmalā bija cīņa par 
nabadzības izskaušanu un pilnī 
ga nodarbinātība kā valstu un 
starpvalstu politikas galvenais 
mērķis. Uzmanība šīm tēmām 
tika pievērsta tāpēc, ka 1996. 
gads bija pasludināts par naba
dzības iznīcināšanas gadu. RI
MUN pēdējās dienās tika pie
ņemtas varākas deklarācijas par 
šīm tēmām. 

Jo nabadzīgāka valsts, 
' jo emocionālāki cilvēki • 
I I 

Lieliska iespēja izprast 
A N O būtību 

Pēc RIMUN konferences rī
kotāju domām šo pasākumu 
par svarīgu padara vairāki 
fakti. Galvenais no tiem ir tas, 
ka konferenci gan finansiāli 
(pasākums organizatoriem iz
maksāja ap 1..- ĪUUO) , gan ar 

konsultācijām atbalsija UNDP 
Latvijas nodaļa. Šīs organizā
cijas atbalsts, bez šaubām, ir 
nopietns arguments tiem skep
tiķiem, kuri uzskata, ka šāda 
veida konference ir tikai labs 
iemesls kārtējai "tusofkai" RI
MUN konferences oficiālajā at
klāšanā piedalījās pārstāvji no 
Ārlietu ministrijas, UNESCO, 
kā arī UNDP Latvija vadītājs 
John Hendra. Cits iemesls, kas 
padara RIMUN nozīmīgu esot 
tas, ka šāda veida pasākums 
notiek pirmo reizi Baltijas val
stīs. Šīs konferences rezultātā 
noskaidrosies, vai tāds pasā
kums ir vajadzīgs arī nākam
gad. Kā izteicās viens no RI
MUN organizatoriem Ivo Vel-
de, tad jau tagad gatavību rī
kot līdzīgu konferenci nākoš
gad ir izteikuši Igaunijas stu
denti. Vēl viens apstāklis, kā
pēc šāds pasākums ir nozīmīgs, 
ir pieredze un izpratne, kuru 
varēja gūt studenti RIMUN lai
kā. Spriežot pēc konferences 
dalībniekiem dotajiem infor
matīvajiem materiāliem, stu
dentiem bija iespēja izprast 
starpvalstu diplomātijas nozī

mi, dziļāk izprast ANO būtību 
un funkcijas, iegūt jaunus 
draugus un vēl daudz citu ie
spēju. Vai šīs iespējas tika iz
mantotas, laikam jau palika 
pašu dalībnieku ziņā. 

Doma par RENTUN 
rodas Turcijā 

Diezgan interesanti ir tas kā 
radās doma par šādu projektu. 
Kā jau tika teikts, tad RIMUN 
konferences paraugs bija Kopen
hāgenas konference.Tomēr ideja 
par RIMUN radās, apmeklējot 
ANO konfrenci par sociālo attīs
tību Turcijā pagājušajā gadā. Šo 
konferenci apmeklēja RIMUN 
konferences vadītājs Pauls Ir-
bins. Sākotnēji viņš pasākumu 
Turcijā bija paredzējis apmeklēt 
kā Latvijas Nevalstisko organi
zāciju pārstāvis (P.Irbins ir AIE-
SEC Latvija viceprezidents). Ta
ču Latvijas Republikas Ārlietu 
ministrija izrādīja lielu atsaucī
bu, un P.Irbins uz Turciju devās 
kā viens no valdības pārstāvjiem. 
Tad arī radās doma par RIMUN. 
Nepilna gada laikā AIESEC šī 
ideja tika realizēta. 

AIVARS VILNĪTIS 
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LU INSTITŪTU VIZĪTKARTES 

Latvijas Universitātes MATEMĀTIKAS INSTI-
ļ TŪTA daļa atrodas vienā no Rīgas augstākajiem 
namiem - Zinātņu akadēmijas 6 . stāvā, bet gal
venās telpas ir Zeļļu ielā 8 , Fizikas un matemāti-

' kas fakultātē. 

MATEMĀTIKA ARI RŪPNIECĪBĀ 

Varbūt no augšas labi pār
redzamā pilsētas panorāma tī
ri simboliskā nozīmē institū
ta ļaudīm devusi iespējas dar
boties arī dažādos virzienos. 
Par galvenajiem viņu dzīvē 
uzskatāmi trīs mērķi. Pirmais 
ir fundamentālie matemātis
kie pētījumi. Otrais ir mate
mātikas pielietojums rūpnie
cībā vai kādā citā dzīves no
zarē. Trešais un galvenais -
līdzdalība Universitātes mācī
bu procesā. Šie trīs pīlāri ir sa
vā starpā saistīti. 

Matemātikas institūts ir 
viens no visjaunākajiem pārējo 
saimē, jo oficiāli tā dzimšanas 
datums ir 1991. gada 16. maijs, 
kad tapa kopējs - Latvijas Zi
nātņu akadēmijas un Latvijas 
Universitātes institūts. Tā pir
mais direktors līdz pagājušā ga
da decembrim bija Andris Bui
ķis, profesors , habilitētais 
zinātņu doktors. Tagad viņš 
ir Latvijas Zinātnes un dialoga 
centra direktors, vada institū
ta Domi un ir Matemātiskās fi
zikas laboratorijas vadītājs. 
Jaunais institūta direktors ir 
matemāt ikas z inātņu dok-
tors Andrejs Reinfelds. 

I N S T I T Ū T Ā R I T P Ē T N I E 
C I S K A I S D A R B S 

Tas notiek četros virzienos. 
Pirmais virziens ir parciālie 
diferenciālvienādojumi, to ri
sināšanas skaitliskās meto
des. Tajā galvenie līdzstrād
nieki ir profesors A. Buiķis, 
profesors H. Kalis un T. Cīru
lis. Otrais virziens ir dažādi 
parciāl-diferenciāl vienādoju
mu pielietojumi, sākot ar eko
loģiju un beidzot ar dažādām 
industrijas nozarēm. To vada 
un pārzina profesors Andris 
Buiķis. Trešais ir parastie di
ferenciālvienādojumi, to kva
litatīvā pētīšana un nelineā
rās robežproblēmas. Par to at
bildīgais ir zinātņu doktors 
Andrejs Reinfelds. Pēdējais -
ceturtais virziens - matemā
tikas vēsture un to vada pro
fesors I. Strazdiņš. 
S A D A R B Ī B Ā A R V Ā C I J U 
TOP J A U N A B A K A L A U R A 

P R O G R A M M A 
Institūta ļaudis sākuši atjau

not senas tradīcijas - savulaik 
mūsu matemātiķiem bija labi 
kontakti ar vadošiem bijušās 
Padomju Savienības matemā
tikas centriem (toreiz institūts 
bija Zinātņu akadēmijas pa
spārnē) un bija "spicē" lietišķa
jā matemātikā jeb matemātis
kajā modelēšanā. Saistībā ar 
iestāšanos Eiropas Savienībā 
sākta pārstrukturizēšanās. 
Mērķis ir attīstīt tehnomatemā-
tiku, izveidot studiju program
mu, kas atbilstu Eiropas Savie
nības standartiem, jo 80. gadu 
beigās vadošo Eiropas valstu 
matemātiķi - Vācijā, Francijā, 
Anglijā, Itālijā apvienojās Eiro
pas konsorcijā matemātikas iz
mantošanai industrijā. No vie-
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nas puses, šajā konsorcijā kā 
dalībnieki ietilpst akadēmisko 
iestāžu, universitāšu un zināt
niski pētniecisko institūtu juri
diskās un privātpersonas, bet 
no otras puses - industrijas pār
stāvji. Firmas, kas interesējas 
par iespējām ar matemātikas 
palīdzību uzlabot savus tehno
loģiskos procesus vai citas, ar 
matemātikas izmantošanu 
saistītas darbības. Ari Latvijas 
Universitātes Matemātikas in
stitūts jau ilgāku laiku ir šī ma
temātikas konsorcija dalīb
nieks. Aktīva darbība tika uz
sākta 1994. gadā Briseles fi
nansētā projektā, kura nosau
kums: "Matemātika kā indus
triāls resurss" Tika veikti kon
krēti darbi. Institūta ļaudīm 
interesantāka šķiet mācību 
puse. Šajā sakarā tā sauca
mais "vecāku centrs" mūsu 
Matemātikas institūtam ir 
Kaizerslauternas universitā
te Vācijā, bet koordinējošais 
centrs ir Oksfordas univer
sitāte Anglijā. 

Sadarbībā ar 
Vācijas centru, tu
vāko gadu laikā 
Matemātikas in
stitūts kopā ar LU 
Fizikas un mate
mātikas fakultāti 
izveidos tehnoma-
temātikas baka
laura apmācību 
programmu. Ir 
vienošanās ar Kai
zerslauternas uni
versitāti, ka vai nu 
pēc trešā, vai ce
turtā mācību gada 
šīs programmas labākie stu
denti mācības varētu turpināt 
Vācijā, tur saņemt stipendiju, 
Vācijas augstskolas diplomu, 
iespējams tur pabeigt ari ma
ģistratūru. Tā būtu lieliska pa
līdzība laikā, kad institūtā 
trūkst jauno darbinieku, jo lie
la dala Matemātikas nodaļas 

> » 
absolventu izvēlas labāk ap
maksātu darbu citur. 

M A T E M Ā T I K A B Ū S 
P I E P R A S Ī T A Z I N Ā T N E 
Diemžēl šobrīd Latvijā ma

temātika saistībā ar industriju 
jeb tehnomatemātika ir tikai 
daļēji pieprasīta. Taču jārēķi
nās ar nākotni. Kā uzskata pro
fesors Andris Buiķis, ja pirmie 
tehnomatemātikas bakalaura 
speciālisti diplomu saņems pēc 
četriem gadiem, tad piepra
sījums būs. Ja par to sāktu do
māt tikai pēc dažiem gadiem, 
tad šo pieprasījumu vairs nebūs 
iespējams apmierināt. Progno
ze ir, k a tas varētu notikt 
2000. vai 2001. gadā. K a d bū
sim Eiropas Savienībā vai 
tās durvju priekšā, tad šie 
s p e c i ā l i s t i b ū s v a j a d z ī g i . 
Būs brīvais darbaspēka tirgus 
un, ja mūsu speciālisti nebūs 
pieprasīti Latvijā, viņiem būs 
tiesības braukt uz citām Eiro-
p; . Savienības valstīm. Piemē

ram, bijušais Matemātikas no
daļas docents Aivars Zemītis 
jau vairākus gadus ar savu ģi
meni dzīvo Vācijā, strādā Kai
zerslauternas universitātē. 
Viņš ir Uebska saikne starp Ma
temātikas institūtu un Vācijas 
augstskolu. 

Latvijas Universitātes Mate
mātikas institūtam ir daudz 
starptautisko kontaktu, kā ari 
institūta ļaudis piedalās starp
tautisko projektu izstrādāšanā, 
ejot ar savu vārdu pasaulē. 

S A D A R B Ī B A STARP 

Latvijas parlaments 
strādā ļoti tuvredzīgi. 

niem bus tuvāki kontakti ar 
i 
Vāciju. Valsts šajā virzienā 
veic stratēģisko iestrādi nākot
nei. Kā teica profesors Andris 
Buiķis, ka šajā gadījumā mēs 
varam salīdzināt tālredzīgo 
Vācijas politiku ar situāciju 
Latvijā. Ari Vācijai šobrīd ir ļo
ti grūti laiki, jo aug bezdarbs, 
vācu markas vērtība krītas, ir 
milzīga sociālā spriedze. Tajā 
pašā laikā viņi atrod iespēju 
strādāt stratēģiski. Salīdzinā
j u m ā , L a t v i j ā t ik ļoti ne-
s tratēģiski u n t u v r e d z ī g i 
strādā parlaments un val
dība, nepietiekoši atbalstot 
augstāko izglītību un zinātni. 
Vācija savukārt ir izteiksmīgs 
piemērs, kā valsts domā par 
savu nākotni. 

STUDENTI M E K L Ē 
L I E L Ā K A S A L G A S 

Šobrīd Matemātikas insti
tūta un arī visas zinātnes pro
blēma ir tāda, ka labākie stu

denti jau pirmajos kursos 
^ atrod p r o g r a m m ē š a n a s 

| darbus dažādās privātās 
firmās, kur par matemātis
ku rutīnas darbu vini sa-I 

No kreisas: Andrejs Reinfelds un Andris Buiķis 

M A T E M Ā T I K A S INSTITŪ
T U U N LATVIJAS UNI 
VERSITĀTI I R C I E Š A 
Galvenokārt institūta zināt

nieki lasa speckursus Matemā
tikas fakultātes studentiem. 
Kad būs gatava jaunā baka
laura programma, sasaiste būs 
vēl ciešāka. 

Kopš 1994. gada Latvijas 
Universitātei ir sadarbības lī
gums ar Kaizerslauternas uni
versitāti un tās rektoru Klau
su Landfridu. Viņi ir ļoti lab
vēlīgi noskaņoti un atbalsta 
Latvijas matemātiķus. Piemē
ram, šobrīd tiek gaidīta oficiā
la Vācijas Izglītības ministri
jas apstiprinājuma vēstule, ka 
četri labākie tehnomatemāti
kas studenti, studējot LU, no 
Vācijas Izglītības ministrijas 
saņems stipendiju trīs gadus, 
ik mēnesi 150 marku apjomā. 
Lai viņus stimulētu nopietni 
strādāt un palīdzētu viņiem sa
gatavoties pēc tam studijām 
Vācijā. Lieta ir abpusēji izde
vīga, Eiropas Savienībai ir 
konkurence pasaules mērogā, 
bet Vācijai ir konkurence Ei
ropas Savienības ietvaros. Pa
līdzot sagatavot Latvijas stu
dentus, vācieši rēķinās, ka pēc 
tam šie jaunie speciālisti strā
dās atbildīgos amatos un vi-

A.BtliklS I n e m pieklājīgu atalgojumu. 
— — — J Kā uzsver tagadējais direk

tors Andrejs Rein
felds un bijušais 
Andris Buiķis, ir 
j ā p a n ā k š i s lū
zums , lai studenti 
interesētos par zi
nātni. To gan tikai 
daļēji varētu pa
nākt ar šo Vācijas 
stipendiju. Lai la
bākajiem studen
tiem nebūtu jāpie
pelnās citās darba
vietās, bet visus 
spēkus viņi varētu 

'veltīt, veicot šo zi
nātnisko iestrādi. 

Tad kursa darbi un zinātnis
kie darbi varētu būt saistīti ar 
to, kas interesē Kaizerslauter
nas universitātes Tehnomate
mātikas institūtu. Tas būtu 
projekts institūtu zinātniskai 
tālāksadarbībai. 
M A T E M Ā T I K A S INSTITŪ

TA M A C I Ņ Š NAV B I E Z S 
Kā teica direktors Andrejs 

Reinfelds, nekas spīdošs jau 
nav. Pamatfinansējumi ir no 
grantiem. Pamatdarbā ir tikai 
daži cilvēki. Lielāko tiesu ir 
piesaistīti Universitātes mā
cībspēki, kuri savu zinātnisko 
darbu veic institūtā. Vini un 
štata darbinieki veido institū
ta zinātnisko kolektīvu. 

Pirmkārt tādēļ, ka finansē
jums ir "švaks", daudzi piestrā
dā citur. Otra un galvenā stra
tēģiskā problēma ir paaudžu 
nomaina. Institūts "noveco" 
bet jaunie atrod darbu, kas ir 
daudz vienkāršāks, bet labāk 
apmaksāts. 

Matemātikas institūtā šo
brīd strādā 25 cilvēki un tāda 
ir ari pasaules pieredze, ka in
stitūtos, kur galvenokārt tiek 
veikti teorētiskie pētījumi, tas 
ir pietiekošs darbinieku skaits. 
A R Ī LATVIJĀ MATEMĀTI

Ķ I E M IR P A S Ū T Ī J U M I 
Pagājušajā gadā institūtam 

izveidojusies laba saikne ar 
Valmieras stikla šķiedras rūp
nīcu, atvieglojot viņiem jaunās 
tehnikas ieviešanu, matemā
tiski izrēķinot tehnoloģiskos 
procesus. Sākums bijis tāds, ka 
institūta ļaudis ar Andri Bui-
ķi priekšgalā, apbraukājuši 
rūpnīcas, pētot to problēmas. 
Valmieras Stikla šķiedras rūp
nīcai Matemātikas institūts 
palīdzēja risināt divas lietas. 
Pirmkārt, procesu, kas saistīts 
ar eļļas izdedzināšanu no stik
la šķidras auduma, kura rezul
tātā auduma stiprība strauji 
mazinās. Otra problēma ir au
duma ķīmiskā sastāva uzlabo
šana, kas padara to izturīgā
ku pret karstumu. Tas lieti no
der, piemēram, ugunsdzēsēju 
tērpiem. Šogad, kad notikusi 
rūpnīcas privatizācija, tās spe
ciālisti ņems vērā institūtā iz
strādāto eļļas izdedzināšanas 
mufeļkrāšņu rekonstrukciju -
aprēķinus un ieteikumus. Ja ir 
ieinteresētība no rūpnīcas pu
ses risināt inženiertehniskas 
problēmas, tad iznāk labs dia
logs. Šajā gadījumā šie tālre
dzīgie cilvēki bija Valmieras 
stikla šķiedras toreizējais di
rektors, tagad valdes loceklis 
- Inārs Poļaks un galvenais 
tehnologs Mārtiņš Tomsons. 

Tā matemātika kļūst par lī
dzekli industrijas problēmu ri
sināšanā. Par šo sadarbību ti
ka rakstītas arī zinātniskas 
publikācijas, tika referēts Ei
ropas konsorcija kongresā 
"Matemātikas izmantošana in
dustrijā", kas notika pagājuša
jā gadā Kopenhāgenā. Referāts 
iekļauts ari konferences rak
stos. Par šo tēmu zinātņu dok-
tors Andris Buiķis kopā ar An
glijas - Southemptonas kolēģi, 
doktoru Alistairu Fittu sagata
voja belāku publikāciju "Starp
tautiskās matemātiķu apvienī
bas biznesa un lietišķās mate
mātikas žurnālam" 

Z I N Ā T N I E K I R A U G Ā S 
N Ā K O T N Ē 

Tā nu sanācis, ka bijušais 
direktors Andris Buiķis ir lie-
tišķo problēmu risinātājs un vi
ņam pārāk šaura šķiet darbo
šanās tikai teorētiskajā mate
mātikā. Savukārt tagadējā di
rektora Andreja Reinfelda 
skats vairāk ir vērsts teorētis
kās matemātikas zinātniskajā 
virzienā. Institūta darbība līdz 
šim bijusi auglīga, tādēļ ka ta
jā strādā personības - mate
mātikas zinātnes fanātiķi. Ari 
tādēļ, ka institūts dibināts 
1991. gadā un tam gājušas se
cen padomj laika ierašas un ti
kumi un ir daudz mobilāks, sa
līdzinājumā ar citiem institū
tiem. Interesantu akcentu pie
dod ari ciešā saistība ar mācī
bu procesu un abu direktoru -
bijušā un esošā - skats nākot
nē vērsts ar optimismu un ce
rību ieinteresēt jaunu paaudzi 
- matemātikas studentus gan 
zinātniskam, gan pedagoģis
kam darbam. ® 

Matemātikas institūtā bija 
MĀRA SADOVSKA 
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N0 RĪSUS CENTRĀLAS STACIJAS 

Šogad Latvijā lielākās vieglatlētikas 
sacensības stadionā rīkoja L U viegl

a t lē t i ka s s e k c i j a . D i e m ž ē l la ika ap

stākļi šoreiz nelutināja n e d z sportis
tus , nedz tiesnešus. A b a s dienas lie
t u s p ā r b a u d ī j a v i ņ u g a r a s t ā v o k l i , 
sportisko azartu, psiholoģisko gatavī
b u . Droši v a r apgalvot , k a tie, kuri bi
j a ieradušies stadionā, ugunskrist ības 
izturēja u n j u t ā s gandarīt i p a r spor
tiskajās c īņās pavadīto pēcpusdienu . 

Sacensību laikā daudzi mūsu vadošie 
vieglatlēti atradās treniņnometnēs Slovā
kijā un Polijā, bet tie, kuri šobrīd bija Rī
gā, pierādīja, ka sezonai gatavojušies no
pietni. Jāatzīmē, ka par uzvarētājiem kļu
va ari citu sporta veidu pārstāvji. 

Labu sportisko formu jau sasniedzis N. 
Apinis (V-F), kurš principiālos 60 m - 7.1 s 
un 200 m - 22.7 s skrējienos apsteidza 
valsts čempionu 400 m distancē E. Krūmu. 
Arī Edvīns saņēma U S čempiona žetonu 
par uzvaru 400 m distancē - 52.1 s. 

Latvijas Republikas 1997. gada čem
pions krosa skrējienā M. Alksnis (VSI) pār

liecinoši uzvarēja 1500m skrē
jienā 4:09.0 min. Augstlēcēju 
sacensībās uzvarēja K. Selec-
kis (J) 1.90 m, bet tāllēkšanā 
- futbobsts N. Lācis (F-m) 5,80 
m. Šķēpa metēju sacensībās S. 
Liekniņš (VSI) sīvā cīņā ar 
studiju biedru R. Vanžiku sa
sniedza atzīstamu rezultātu 
64,60 m. Negaidīti, bet pelnīti 
triscīņā labāko punktu sum
mu sasniedza M. Ikerts (Ek) — 
1166 p. 

Jaunkundžu cīņās atklā
jums bija L. Viestures (F-m) 
uzvaras, gan 60 m - 8.7 s skrē
jienā, gan triscīņā - 1230 p., 
gan tāllēkšanas sektorā 5,16 
m sasniegtais tālums. Jāatzī
mē, ka Liene aktīvi nodarbo
jas ar airēšanu. S. Vanaga, 
veicot 200 m 28.0 s, pirmo rei
zi kļuva par LU čempioni. Ce
turto reizi augstāk par visām 
lēca A. Gulbe (VSI) 1,55 m, tā
tad ceturto reizi čempiones go

dā. Tāllēkšanas sektorā labā
ko rezultātu sasniedza maģis
trante M. Lavrinoviča (B) 5.49 
m, bet lodi vistālāk aizgrūda 
J. Učaikina (VSI) 10,52 m. L. 
Rudovičas mestais šķēps aiz
lidoja 34,80 m. 

Komandu cīņās sievietēm 1. 
Fizikas un matemātikas fak. 
3393 p.; 2. - VSI - 2381 p.; 3. -
Fizikas un matemātikas fak. 
4281 p. 

Sacensību galvenais tiesne
sis U. Apškalējs (VSI 3. k.) un 
viņa vadītās tiesnešu brigādes 
(VSI 1. un 2. k.) veiksmīgi ti
ka galā ar saviem pienāku
miem. Par to liels paldies vi
ņiem! 

Nākamais un svarīgākais 
starts L U izlases dalībniekiem 
Latvijas studentu Universiādē 
20. un 21 . maijā "Daugavas" 
stadionā. Gaidām vieglatlēti
kas fanus atbalstīt mūsējos. © 

VILIS BERNHARDS 

LU 33. veselības diena 16. maijā Ķegumā 
P r o g r a m m a 

1. Volejbols (jauktās komandas 5:5 (3 vīr. un 2 siev.). 
2. Tautas bumba (sievietēm — 5:5). 
3. Pludmales futbols (jauktās komandas 5:5 (2 siev. un 3 vīr.). 
4. Stafetes. 
5. Kompleksie tūrisma un orientēšanās sporta pasākumi. 
6. Virves vilkšana (5:5 (vīr. un siev. komandām)). 
7. Handbola soda metieni (5:5 (vīr. un siev. komandām)). 
8. Basketbola soda metieni (individuāli, vīr. un siev.). 
9. Svaru bumbas (24 kg) celšana (individuāli, vīr.). 
10. Armrestlings (individuāli, vīr.). 
11. Rotaļas, atrakcijas bērniem. 
12. Sacensības ģimenēm ar bērniem (līdz 9 gadu vec) . 
13. Viktorīnas, konkursi un pašdarbības priekšnesumi. 

K o m a n d u sporta veidos startē: 
a) fakultātes izlases komandas; 
b) VSI specialitātes kursu komanda; 
c) docētāju, darbinieku sastādītās komandas. 

KARALMACS 
Basketbols divdesmitčetras 

stundas no vietas Rīgas centrā 
pie viesnīcas"Roma" Tas bija 
"Bruģa bumbas" Karaļmačs, ku
rā no pulkstens divpadsmitiem 
10. maijā līdz šai stundai nāko
šajā dienā sacentās Latvijas Uni
versitātes un Rīgas Tehniskās 
Universitātes augstskolu absol
ventu, mācībspēku un studentu 
basketbola komandas. Rezultātā 
uzvarētāja godu un kausu trešo 

SKAISTI, AIZRAUJOŠI, BET VAI DROŠI? 

LU nepalika kaunā un rezultātā 
tās vinnests RTU bija 172 punk
ti. Katrs spēlētājs, kurš iemeta 
"apaļo" skaitli (100; 200, u. t. t.) 
saņēma dāvanu no "Latvijas Mo
bilā telefona" — mobilo tālruni. 

Nevar teikt, ka sava daļa 
pateicības par vinnestu ir jāsaka 
līdzjutēju uzmundrinājumam - tie 
uzvedās gana klusu. 

Savos iespaidos par spēli un pa
sākumu padalījās divas LU līdzju

tējas Solvita un 
Ingrida:"Patīk, ka 
mūsējie vinnē — LU. 
Turklāt, te ir forši 
čaļi. 

Patiesībā, varē
ja būt vairāk pasā
kumu, vairāk akti
vitātes, kaut kāda 
kultūras program
ma. Varēja notikt 
kaut kas paralēli 
spēlei - kādi kon-

P ē d ē j ā l a i k ā R ī g a a i z 
v i e n v a i r ā k s ā k atgādināt 
k ā d u n o E i r o p a s l ie la jām 
pilsētām, l īdz ar t o parādās 
k a u t k a s tāds, p a r k o agrāk 
bi ja nācies tikai dzirdēt vai 
redzēt ārzemju f i lmas. Līdz 
a r pavasara a t n ā k š a n u lau
k u m ā p i e B r ī v ī b a s p iemi 
n e k ļ a k a t r u d i e n u pulcējas 
j a u n i e š u b a r i ņ i , k u r u h o 
bi js ir b r a u k š a n a ar skri-
t u ļ s l i d ā m . V i ņ i s e v i d ē v ē 
p a r i n l a i n i s t i e m . J ā p i e 
bi lst , k a sa l īdz inā jumā ar 
p a g ā j u š o g a d u i n l a i n i s t u 
s k a i t s i r m a n ā m i p i e a u 
dz is . V ē r o t ā j a m n o m a l a s 
v a r l ikties , k a tas ir parasts 
sporta veids, bet k o j ū t pats 
inlainists? 

"Tas ir neaprakstāmi, kaut 
kas superīgs. Esi tikai tu un 
iela, pārējais pazūd. Mūs var 
salīdzināt ar narkomāniem: 
kamēr esam uz slidām, viss ir 
kārtībā." Bet vai patiesībā tas 
tā ir? Skrituļslidas, ko pārdod 
Rīgas veikalos par 19 - 35 la
tiem ir zemas kvalitātes un ne
garantē drošību. Labu skrituļ-
slidu cenas svārstās no 80 līdz 
100 latiem, diemžēl tās var at
ļauties tikai nedaudzi. Kā pa
stāstīja vairākos veikalos, pir

cēji galvenokārt ir jaunieši līdz 
20 gadiem, kuru materiālais 
stāvoklis, spriežot pēc ārējā iz
skata vairāk tuvinās zemam 
nekā augstam. Neraugoties uz 
to, šogad pārdoto inlainslidu 
skaits pieaudzis par divpa
dsmit tūkstošiem, turklāt, sā
koties labam laikam, šis skaits 
turpina pieaugt. 

Kā rāda statistika, braukša
nu ar skrituļslidām varētu pie-
kaitīt pie desmit bīstamākiem 
sporta veidiem, jo inlainisti 
bieži nonāk slimnīcās ar dažā
du kaulu lūzumiem. Diemžēl 
tā tas ir visur, piemēram, Vā
cijā gada laikā vienā slimnīcā 
nonāk apmēram divsimt inlai
nistu. Visbiežāk sastopami ir 
roku lūzumi, kuri rodas, jau
niešiem krītot uz iztaisnotām 
rokām, taču ir sastopami ari 
smagāki gadījumi, piemēram, 
mugurkaulu lūzumi. Kā pa
skaidro ārsti, tad jauniešiem 
līdz 18 gadu vecumam ir diez
gan lielas grūtības ar līdzsva
ra noturēšanu, kas tad ari no
ved pie kritieniem. Ari Latvi
jā problēmu netrūkst, apmē
ram 18% no traumām, kas tiek 
iegūtas sportojot, rodas brau
cot ar skrituļslidām. 

Galvenie iemesli šādai sta

tistikai: vispirms tā ir jaunie
šu pārgalvība, jo tikai 2 0 % jau
nietes un 8% jauniešu valkā 
aizsargvairogus rokām un kā
jām, turklāt kuram gan nepa
tīk sajust riska situācijas kņu-
dināšanos pakrūtē. Vairākas 
reizes nācies novērot šādu ska
tu: pieci vai vairāki jaunieši 
noguļas rindiņā uz asfalta un 
viens viņu draugs, sparīgi ie-
skrējies, lec pāri draugu rin
dai. Uzvarētāja smaids parā
dās uz lēcēja lūpām, bet kas 
būtu noticis, ja rastos kļūme? 
Nepareizi aprēķināts attā
lums, un tu vari ciest pats un 
likt ciest ari saviem draugiem. 

Otrs iemesls traumām, kā 
jau minēju iepriekš, ir vājā 
skrituļslidu kvalitāte. Nācies 
dzirdēt ari no dažu studentu 
mutēm: " K ā gribas nopirkt 
skrituļslidas, bet man tagad 
tam ir tikai 25 vai 30 lati. 
Nāksies pameklēt, kur var at
rast lētākas. " Neliels ietei
kums tiem, kas nolēmuši īs
tenot šo sapni: pirms pirkša
nas padomājiet, kas ir labāk: 
pirkt lētu preci un palielināt 
risku vai tomēr sakrāt naudu 
un iegādāties labas kvalitātes 
skrituļslidas. 

INGA BĒRZIŅA 

neatkarīgi no meteoroloģioskajiem 
laika apstākļiem. To organizē LU 
sporta klubs "Universitātes Sorts" 
un RTU sporta klubs. Kā teica LU 
sporta kluba"Universitātes Sports" 
prezidents Jānis Melnbārdis, 
šāds pasākums jau esot kļuvis par 
tradīciju un ne vienmēr tiekot spē
lēts tikai basketbols. 

Spēle bija spraiga. Ilgu brīdi 
punktu skait;i atšķirība starp 
abām pusēm nebija liela. Taču 

certiņi, disenes." 
Nav lieki piemi

nēt, ka šogad daba 
bija noskaņojusies 
maksimāli pozitīvi -
sporta aktivitātēm 
un spēlētājiem ne
nācās baudīt gan
drīz nepārtrauktas 
lietus šaltis, kā tas 
gadījās pirms di
viem gadiem. 

Pasākumam bi
ja atbalstītāji un 

īpašs paldies, atzina J. Melnbār
dis, esot jāsaka sporta preču vei
kalam "A-Sports" un tā direkto
ram Aigaram Strausam, kurš 
esot īsts '"Bruģa bumbas" entu
ziasts un pasākumam esot pie
saistījis arī citus atbalstītājus -
"Stimorol", "Latvijas Nafta", "Phi
lips", "Latvijas Mobilais telefons", 
"Aldaris" ® 

RITA h'AŠS 
ANDRA DZENA foto 
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SLUDINĀJUMI 
REKLĀMA 
INFORMĀCIJA 

STIPENDIJAS 
Financial support for collaboration within higher 

education and research between Norway and Central 
and Eastern Europe 1997 - 2001 

Subject to final approval by Stortinget, the Programme 
will be funded by the Norwegian Ministry of Foreign Affairs 
over a five-year period. The Scholarship Programme is a part 
of the Programme. This announcement concerns scholarship 
under the Scholarship Programme for the period 1997/98 (au
tumn '97 and spring/autumn '98). 

The Scholarship Programme mainly aims to fi
nance: 

Foreign Nationals: 
* Student Scholarships / Recruiting Scholarships / Guest 

Researchers: support to graduate students and researchers 
from Central and Eastern Europe for stays in Norway from 
1 up to 9 months, with the purpose to study or to conduct 
research. 

* Project Planning / Network Building: support for researc
hers from Central and Eastern Europe for short-term stays 
in Norway of up to 3 weeks in order to initiate and organise 
joint projects with Norwegian institutions. 

Norwegian Nationals: 
* Guest Lecturers / Guest Researchers: support for re

searchers from Norway for short-term stays in Central and 
Eastern Europe of up to 3 weeks to give lectures and/or con
duct research. 

* Support for Seminars, Conferences etc.: support to Nor
wegian institutions and organisations in order to organise 
courses, seminars etc. held in Norway or Central and Eas
tern Europe, with participants from Central and Eastern Eu
rope. 

The Programme comprises all fields of higher education 
and research. However, priority will be given to the follo
wing areas within higher education and research. 

* Environmental protection and environmental technology, I 
with special emphasis on areas in Northern Russia. 

* Social sciences in Estonia, Latvia and Lithuania (the 
Baltic States). 

* Economics and administration in Russia, Estonia, Lat
via and Lithuania, with special concentration on Russia. 

* The Russian part of the Barents Region: 
medicine and health 
langiage and culture 
further development of the Norwegian Pomor University 

Centre 
The programme for collaboration between Norway and 

Central and Eastern Europe will in the coming period 1997 -
2001 give an overall priority to Northwest Russia, Estonia, 
Latvia and Lithuania. 

Scholarship rates are held on a moderate level. (Foreign 
scholarship holders in Norway: monthly NOK 6, 500, Nor
wegian scholarship holders in Central and Eastern Europe: 
contribution/lumpsum. Application for seminar/conference 
support: should not surpass NOK 100,000). - Norwegian host 
institutions must be prepared to give assistance in providing 
housing for the foreign scholarship holders. 

Applications can be presented by both institutions and 
individuals in Norway as well as in Central and Eastern Eu
rope. Institutions/individuals sending in more than one ap
plication, must submit a priority list of the applications. A 
letter of invitation from the receiving institution must ac
company the application. 

Application should be submitted on the application form 
"OE7" which may be obtained from The International Scho
larship Section (IS). 

Applications must be sent to the IS by 15 June 1997 
(postmark). 

For more information one of the following persons 
of the IS may be contacted: 

* Hilda Str0m Martinsen 
Direct phone: (+47) 22037435 

E-mail: hilda martinsen@nfr. no 
Pieteikuma formu var saņemt LUĀrējo sakaru daļā, Rai

ņa bulv. 19., 143. telpā. 

The Centre for International Mobility CIMO is 
pleased to continue during the academic year 1997 - 98 
the scholarship programme, started in 1993 for the 75th 
anniversary of the independence of the Baltic states, for 
young, talented Latvian post graduate students and young 
researchers to offer them an opportunity for a study pe
riod at a Finnish university or research institution. 

The procedure is the same as during the previous years. 
Applications are invited from post graduate students and 
young researchers (below 35 years of age), who wish to 
pursue post graduate/post doctoral studies for 4 — 5 months 
in Finland according to an agreement or an invitation from 
a Finnish university department/research institution. 

Your proposal for the scholarship holders inclu
ding the applications should reach CIMO by the 
05.06.1997. 

Sīkāka informācija LUĀrējo sakaru daļā, Raiņa bulv. 
19, 143. telpā. 

Juris Vaidakovs abas Afanāsijs fon der Jūsmiņš 
paziņo, ka visi draugi, kuri vēlas paspiest roku un apsveikt 
minēto personu sakarā ar LU Ģeogrāfijas un Zemes 
zinātņu fakultātes absolvēšanu, var to izdarīt 23. maijā 
pl. 14 LU Lielajā aulā 

Pilnīgi s lepeni ! 
Pilnīgi s lepeni ! 

Pilnīgi s lepeni ! 

Ja klāt ir ieskaite, ko zini "švaki", 
Tas nebeigsies nemaz tik traki, 
Sāc hipnozi tu lietā likt, 
Pie ieskaites tā varēs tikt! 

Dreb students tā kā apšu lapa, 
Viņš esot soli tik no kapa, 
Bet profesors teic - zinības, 
Jums ir ar nulli rakstāmas! 

Ja profesore "ekšos" stingri prasa, 
Un arī morāli pie tam vēl lasa, 
Tad soli viņu tūlīt precēt, 
Pēc gredzeniem lai atļauj tecēt! 

Šai studentei ir skaistas kājas, 
Tik zināšanas visai vājas, 
Ja studēt gribi tu ar kājām, 
Tad labāk steidzies tik uz mājām! 

Vai izlaiduma ballē būsi? 
Vai jaunu balles kleitu šūsi? 
Vai smaidīsi tu mīļu smaidu, 
Jel atnāc - tikai tevi gaidu! 

LEOPOLDS MILTIŅŠ 

KONKURSS 

LATVIJAS VĒSTURES MUZEJS 
Pils laukumā 3 (3. stāvā); darba laiks: trešdiena - svētdiena, pīkst. 

1 1 . 0 0 - 1 7 . 0 0 
Tālrunis ekskursiju pieteikšanai 7-221357 
7. maijā pīkst. 15.00 - tiek atklāta izstāde "Izraēlas māksla"; 

atvērta līdz 30. maijam. 
14. maijā pīkst. 15.00 - tiek atklāta pastāvīgā ekspozīcija "Zem

nieku dzīves veids Latvijā 18. gs. - 20 . gs. sākums" 
Apskatāma pastāvīgā ekspozīcija par Latvijas senvēsturi līdz 13. 

gadsimtam, izstādes "Sakrālā māksla" un "Kurši - tirgotāji, sirotā
ji, jūras braucēji" 

GITA PUDULE, reklāmas un izglītības nodaļas vadītāja 

A 
[ĀTVERC 

15. maijā Seksuālās veselības centrā laikā 
no 9 0 0 līdz 1 9 0 0 varēsiet saņemt 

Ā R S T A - D E R M A T O V E N E R O L O G A 
konsultāciju un nodot analīzes 

B E Z M A K S A S . 

Adrese:Pērnavas ielā 70 

KINO 52 konkurss 
BRĪVBIĻETE UZ KINO 

Uz konkursa 6. kārtu izsmeļoši atbildējušas Lās
ma, Ieva un Daina no Fizikas un matemātikas fa
kultātes un galvenais - visas ļoti vienprātīgi. 

Atbildes, lūk, šādas: 
1. Filma "Angļu pacients" saņēma 9 Amerikas kino

akadēmijas "Oskars" balvas: 
1) labākā otrā plāna aktrise, 
2) labākais mākslinieks, 
3) labākā montāža, 
4) labākais kostīmu mākslinieks, 
5) labākais režisors, 
6) labākā oriģinālmūzika, 
7) labākais skaņas noformējums, 
8) labākais operators, 
9) labākā filma. 
2. Berlīnes kinofestivālā balva "Sudraba lācis", žūrijai 

patika Džuljetas Binošas paveiktais šajā filmā. 

3. Džuljeta Binoša interesanti spēlēja ari filmā "Trīs 
krāsas. Zilā", "Sieviete un vīrietis" u.c. 

4. Ungāru pilots dienēja britu flotē, kad lidmašīna cie
ta katastrofa. Franču māsiņa, kas kopj pacientu, domā, 
ka viņš ir anglis, tādēļ dēvē šo cilvēku par angļu pacien
tu. Cietušais ungārs pieņem šo apzīmējumu, jo pats ir 
zaudējis atmiņu. Tādējādi arī filma ir ieguvusi nosauku
mu "Angļu pacients". 

5. Filmā skan Gabriela Džareda oriģinālmūzika. 
Aicinām trīs uzvarētājas pēc brīvbiļetēm uz šo filmu. 

' ~\ 
"Andalūzijas sunī" varat noskatīties šādas filmas: > 

"Marsieši nāk"-2.05.-15. 05., Džūda- 5.05.-18.05., 
"Kastrāts"- 9.05. —22. 05. Piebilde:pirmdienās biļešu 
cena Ls 0, 60, pārējās dienās Ls 1.20. 

"Viena franču sieviete" — 16.05. — 22.05. "Farinelli 
kastrāts " - 16.05. - 22.05. 

PALAUZI GALVU 
1 2 3 4 5 6 
ļ 
1 20 21 22 23 24 25 26 

19 37 38 39 40 27 7 

36 46 47 

52 53 54 55 48 41 

18 56 28 B 

35 51 50 49 42 

45 44 43 29 9 

17 34 33 32 31 30 

16 15 14 13 12 11 10 

1. Valsts Austrumeiropā. 2. Sievietes vārds. 3. Skaista. 4. Stiprs 
vējš. 5. Apģērba piederums. 6. Karaspēka vienība. 7. Lādēta daļiņa. 
8. Samezglo. 9. Šķirtne starp istabām. 10. Nosacīta vērtība. 11. Šlā-
germūzikas grupa. 12. Artikuls vācu valodā. 13. Dzīvnieku ķerme
ņa daļa. 14. Plūst. 15. Vārda daļa ar nozīmi "bijušais" 16. Mūzikas 
instruments. 17. Periodiski zemfrekvences traucējumi radiotehni
kā. 18. Deja. 19. Pagaidu māja. 20. Taisīja bedres. 21. Nāvessoda 
izpildes vieta. 22. Bārt. 23. Ne manas. 24. Gadalaiks. 25. Izdalījumi 
no acīm. 26. Apstrādā zemi. 27. Sievietes vārds. 28. Valsts Āfrikā. 
29. Ķermeņa daļa. 30. Dzijas tinums. 31. Vielas daudzuma mērvie
nība. 32. "Lidojošā pele" 33. Grieķu alfabēta burts. 34. Putnu ķer
meņa daļas. 35. Automašīnu firmā. 36. Maigi dūc. 37. Varonis no 
seriāla "Tropu tveice". 38. Slimoja. 39. Vīrieša vārds. 40. Telpa dzī
vošanai. 41. Augs, no kura gatavo cigaretes. 42. Slimība. 43. Tara. 
44. Orgāns govīm. 45. Pusmēness formas disks celī. 46. Tēls "Zelta 
zirgā". 47. Nākošajā dienā. 48. Dota tēma sacerējumam. 49. Ter
mins šahā. 50. Angliski "māsa". 51. Siltumaizturoša pudele (ģenitī
vā). 52. Krūzes daļa. 53. Sievietes vārds. 54. Sievietes vārds. 55. 
Zāļu pulvera plāksnīte. 56. Iekārta veikalā. 

Sastādījusi: INGA BĒRZIŅA 

T E L E S E R V I S S U N 

T E L E B I Z N E S S 

SIA "Teleserviss un Telebizness" kopš 1993. 
gada strādā informācijas biznesa jomā. Mūsu 
darbības pamatvirziens ir informācijas plūs
mu radīšana un vadīšana. Firmai ir datu 
bāze par precēm, pakalpojumiem un fir
mām Latvijā. Mēs izstrādājam lietišķo pro
grammnodrošinājumu, aktīvi darbojamies IN
TERNET tīklā. 

Informatīvajā centrā strādā vairāk nekā 
60 cilvēku. SIA "Teleserviss un Telebizness" 
plāno paplašināt savu darbības sfēru, ap
strādājot un piedāvājot informāciju gan Aus
trumu, gan Rietumu tirgiem. 

Firma ir gatava piedāvāt darba vietas 
augstskolu absolventiem, kuri būtu speciali
zējušies INFORMĀTIKĀ, MĀRKETINGĀ UN 
MENEDŽMENTĀ. Potenciālajiem darbinie
kiem ir jābūt labām zināšanām savā spe
cialitātē, valodu prasmei (latviešu, angļu, 
krievu), iemaņām darbā ar datoru. Ir reāla 
karjeras izaugsmes iespēja. 

Lūdzam ieinteresētos jauniešus zvanīt fir
mai "Teleserviss un Telebizness" pa tālruņiem 
297706, 297769 līdz š. g. 31. maijam. 

Ar cieņu, 
I. Matvejevs, direktors 

"Universitātes Avīze" 
Redaktore ILZE BRINKMANE 
Tekstus rediģē GINTA LUKŠEVICA 
DatorsaSkumu veido JĀNIS ZUTERS 
Numurā izmantoti ANDAS LĀSES zīmējumi 

Adrese: Raiņa bulv.19, 136.telpa, Riga, LV-1586 
Tālrunis un fakss: 7222944 
Elektroniskais pasts: luua@lanet.lv 
Timekļa māja: http:\\www.lanet.K/./-luua (pagaidām nav pieslēgts) 
Reģistrācijas apliecības Nr.535. 
Pārpublicēšanas un citēšanas gadījumā atsauce uz "UA" obligāta. 
Redakcijas viedoklis ne vienmēr sakrīt ar rakstu autoru viedokli. 
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studentu padomes l a p a 
SP SEDĒ 29. APRĪLI 

Nākamajā mācību gadā tiks apvienotas Ekonomikas fakultāte un 
Vadības un ekonomiskās informātikas fakultāte LU, tika paziņots 
LU Senāta sēdē, par to informēja LU SP prezidijs. 

Vēl šinī sēdē trešajā lasījumā tika pieņemti Juridiskās komisijas 
izstrādātie LU SP kārtības ruļļa grozījumi. Pārsvarā šie grozījumi 
attiecas uz teksta redakciju, taču viens no būtiskākajiem, saskaņā 
ar kartības ruļļa 22. pantu, ir tas, ka LU SP loceklis var būt priekš
sēdētājs tikai vienā komisijā. LU SP loceklis var būt ne vairāk kā 
trīs komisijās. Pēdējais nosacījums panta pirmajā redakcijā nebija 
pieminēts. 

Jau gandrīz kopš mācību gada sākuma par neformālas diskusijas 
objektu LU SP sēdēs ir kļuvis "ŗ" (mīkstina r) lietojums LU SP doku
mentos - vai tas ir pareizi mūsdienās lietot šo novecojušo formu. Ap
stiprinošo viedokli aizstāvēja un "ŗ" lietoja Nacionālās apvienības pār
stāvis Ritvars Eglājs. Visstingrāk opozīcijā tam uzstājās Didzis Ustups 
no KNZ. 29. aprīļa sēdē, situācijas rezultātā, jautājums tika formalizēts 
un par to nobalsoja. Par to, ka dokumentos ir jāpārtrauc lietot "ŗ", no
balsoja visi balsstiesīgie, izņemot R. Eglāju, kurš balsoja pret 

JAUNATNES POLITIKA VĀCIJĀ 
Latvijā tiek izstrādāta jaunatnes politika.Viens šī darba 

pamatbalsts ir citu valstu pieredzes aizgūšana. Šī iemesla 
dēļ no 20. līdz 26. aprīlim Vācijā uzturējās Maija Docenko 
(LU SP pārstāve; Latvijas Studentu apvienības domes lo
cekle). Brauciena mērķis bija iepazīties ar sabiedrisko or
ganizāciju un valstisko institūciju sadarbību Vācijā. 

Kā pastāstīja M. Docenko, cenko, esot tā, ka netiekot īpaši 
Vācijā sadarbība starp valstiska- izcelta studentu politika. Pastā
jām institūcijām un sabiedriska- vot Sieviešu, bērnu, pensionāru 
jām organizācijām ir ļoti labi at
tīstīta. Tā notiek trijos līmeņos: 

- valsts; 
- zemes; 
- pašvaldību. 
Tiek nodrošināta informāci

jas apmaiņa. Tiek rīkotas sēdes, 
kurās piedalās visu pušu pār
stāvji. 

To, ka jaunatnes politikai Vā
cijā tiek pievērsta ļoti liela uzma
nība pierāda arī valstiskā finan
sējuma apmēri sabiedriskajām or
ganizācijām - Rietumvācijā tas 
sasniedz 40 - 50%, bet Austrum-
vācijā veselus 90%. Turklāt para
lēli parastajam finansējumam 
tiek piešķirts paildus finansējums 
ari projektiem. Šādu finansiālo 
palīdzību sabiedriskajām organi
zācijām Vācijā nosaka 1991. gadā 
pieņemtais likums par jaunatni. 

Tāpat, saskaņā ar likumu, 
tām personām, kuras ziedo sa
biedriskajām organizācijām zie
dojuma summa tiek iekļauta no
dokļos, automātiski samazinot 
nodokļu summu. Latvijā šāda 
prakse, teica M. Docenko, esot 
attiecināma tikai uz dažām sa
biedriskajām organizācijām. 

Šāda veida sadarbībā galve
nais uzsvars likts uz to, lai ma
zinātu agresivitāti jaunatnē, kas 
Vācijā, īpaši Austrumvācijā, ir 
liela problēma. Tiekot darīts 
viss, lai veicinātu izpratni starp 
upuri un agresoru, lai veicinātu 
toleranci. 

Vācijas īpatnība, sacīja M. Do-

KNZ KONKURSS 
Labdien, labdien! 
Šeit atkal klāt skandalozi sla

venie KNZ ar savu ne mazāk sla
veno konkursu! 

S ā k u m ā par iepriekšējo 
kārtu. Kā Jūs visi atceraties 
j a u t ā j u m i bija p a d e v u š i e s 
vareni (nu, ļoti) āķīgi. Lai arī 
vēstuļu kalni pārpludināja 
KNZ ģenerālmītni (īpašs pal
dies par sapratni Buļļu koju 

EKONOMU DIENAS 
E k o n o m u di ena s i r n o z ī m ī g s p a s ā k u m s ar l a b u d e v u 

j o k u , m ū z i k a s , d a n č u u n a s p r ā t ī b u . P a r to bi ja iespē ja 
pārl iecināties k a t r a m individuāli "bal lē jot ies " L U E k o 
n o m i k a s fakul tātes r īkotajās E k o n o m u dienās , k u r a s 
n o t i k a n o 2 8 . l īdz 30 . apr ī l im ar n o s l ē g u m a p a s ā k u m u 
M a z a j ā Ģ i l d ē , k u r p u b l i k u a r d z i e s m ā m g a n n o s a v a 
j a u n ā a l b u m a " G a r a s t ā v o k l i s " , g a n vecaj iem - laba j iem 
g a b a l i e m u z m u n d r i n ā j a g r u p a " J a u n s M ē n e s s " . 

Kā teica paši rīkotāji, tad šīs ari dažādas "piedevas" Vislielā-
bija vērienīgākās Ekonomu die
nas, kas pēdējo triju gadu laikā 
ir notikušas ne vien ilguma, da
lībnieku, bet ari pasākumu ziņā. 

ko torti ieguva LU Ekonomu ko
manda "Dream Team". Kā piede
va tai "līdzi nāca" Latvijas Krāj
bankas "uzsauktie" Ls 10 uz kat

ra komandas spē
lētāja norēķinu 
kartes. Otro torti 
un vakariņas 
M e k s i k ā ņ u 
restorānā Nacho 
Nana's saņēma 
Vidzemes augst
skolas ekonomu 
komanda, bet tre
šo Rīgas komerc
skolas absolven
tu komanda 

vitāte vēlēšanās esot bijusi tik lie
la, kā vēl nekad. Vēlēšanu rezul
tāti tika paziņoti Ekonomu dienu 
kulminācijas pasākumā Ģildē. 
Turpat ari tika uz skatuves uzai
cināti un sumināti jaunie pašpār
valdes darboni. 

Ekonomu dienās Ekonomi sa
vu varēšanu apliecināja ari spor
ta spēlēs 28. aprīlī - basketbolā un 
volejbolā. Basketbolā gan vairāk, 
nekā volejbolā vinnētāji izrādījās 
vadībnieki. Sporta spēles, teica 
viena no Ekonomu dienu organi
zētājām Elita, neizcēlās ar kvan
titāti skatītāju ziņā, bet ar kva
litāti gan. Kvalitāti nodrošināt 
palīdzēja sponsori Stimorolun Rī
gas alus, kā arī pēc tam sarīkotā 
pavakarēšana fakultātes pirtī, 
klātesot Rīgas alus produkcijai. 

Ekonomu dienu noslēguma pa
sākumu Mazajā Ģildē var no
saukt par skaistu bez sirdsapzi
ņas pārmetumiem. Tajā bija gan 
jauna un kvalitatīva mūzika 
"Jauna Mēness" izpildījumā, gan 

un jaunatnes lietu ministrija, ku
ras uzdevumā tiekot strādāts ar 
jauniešiem līdz 26 gadu vecu
mam, neatkarīgi no tā, vai viņi 
ir vai nav studenti. Centrālā stu
dentu organizācija neiekļaujas 
Vācijas jaunatnes organizāciju 
apvienībā. Šī studentu organizā
cija vairāk nodarbojoties ar sociā
lajiem jautājumiem, kas skarot 
studentus, t. i., kopmītnes, ēdi
nāšana un tamlīdzīgi. Kā uzska
tot paši vācu studenti - viņu in
tereses neesot kaut kā īpaši jā
pārstāv valstī, jo viņi esot izman
tojuši tiesības vēlēt un pauduši 
savas intereses. 

M. Docenko pastāstīja, ka šī 
pieredze esot vērtīga, jo Latvijā 
arī tiekot domāts par līdzīga vei
da sadarbības veicināšanu starp 
valstiskām un sabiedriskajām 
organizācijām. Konkrēti - Lat
vijas Studentu apvienību (LSA) 
un Valsts Jaunatnes iniciatīvas 
centru. Ir doma, ka to jautāju
mu risināšanu, kas attiecas uz 
studentiem Valsts Jaunatnes 
iniciatīvas centrs deleģēs LSA. 

Šis brauciens notika piere
dzes apmaiņas līguma ietvaros, 
kas noslēgts starp Vācijas un 
Latvijas valdībām par jaunatnes 
atbalstīšanu un jaunatnes dar
binieku izglītošanu. Šī apmaiņa 
nepaliks vienīgā, jo ir jau pare
dzēts nākamais pasākums par 
jaunatnes lietām, kurš notiks 
Latvijā, un tajā piedalīsies spe
ciālisti no Vācijas. 

k o m e n d a n t e i R o m a š k i n a s 
kudzei), pareizās atbildes tā 
arī netika saņemtas. Bet, lūk, 
arī pareizās atbildes. 

1) "Demjanenko" ir P. Evarts 
- Bunders, 

2) KNZ biedra D.U. gultasveļas 
mirstīgas atliekas tika pabāztas 
zem gultas, 

3) Iepriekšējā bija 6. kārta. 
Bet pietiks turēt Jūs neziņā 

un lūk dosim Jums iespēju atbil
dēt uz Jauniem jautājumiem. 

Ekonomu Jazz Band 

Pirmkārt, tās izcēlās jau ar to, ka 
28. aprīlī tika atklāts fakultātes 
radiomezgls. Viss notika, kā nā
kas - pēc tam, kad fakultātes de
kāns, klātesot pārējiem vadības 
pārstāvjiem, bija pārgriezis len
tīti, uz jaunā radiomezgla "vese
lību" un ilgu mūžu tika iedzerts 
šampanietis. 

Atmosfēra fakultātē noteikti 
demonstrēja savu īpašo noskaņo
jumu ar ikdienai nepiemērotām 
lietām. Piemēram, var minēt, cik 
daudz bija pasniedzēju, kuri va
rēja sevi aplūkot pie gaiteņa sie
nas piekārtās studentu zīmētās 
karikatūrās un portretos. Tāpat 
šajā laikā bija veselīgi izrādīt in
teresi par to, cik fakultātē ir lo
gu, kā sauc pavāres ēdnīcā, kur 
apkopēja liek savu grīdas lupatu 
un tamlīdzīgi (tas viss atjautības 
spēles Skavindžers vārdā). 

Bija ari vēl viens pasākums, 
kurš intelektuālā asuma ziņā no
teikti pārspēja Skavindžeru. Tas 
bija "Ekonomu drudzis" - spēle, 
kurā šogad 8 komandas demons
trēja savas zināšanas ekonomikā 
un atjautību atbildēt uz, kāds 
teiktu, bezjēdzīgiem jautāju
miem. Bija balvas un "barga" žū
rija, kuru veidoja gan dažādu 
firmu pārstāvji, gan fakultātes 
vadības pārstāvji, gan cienījamas 
personas no studentu vidus. Ko
mandas sacentās par trijām da
žāda lieluma tortēm, kurām bija 

1) Kurā valstī seminārā 
KNZ prezentēja Uģis Melders? 

a) Zambijā 
b) Ungārijā 
c) Zambijā 
d) Ziloņkaula krastā 
2) Vai KNZ loceklis Didzis 

Ustups ir atradis sievu? 
a) jā 
b) jā 
c) jā 
d) jā 
e) vēl nau 

Jaunievēlētā EF Studentu pašpārvalde 

"Bebrs un dē
li". Zaudētāji 
ari netika at
stāti bešā, 
bet uzaicinā
ti uz vakara 
balli Ģildē. 
Visiem spē
lētājiem dā
vanā tika pa
sniegts aliņš, 
čipsi un stu
dentu dziesmu grāmata. 

Nevar zināt par visiem, taču 
viens Ekonomikas fakultātes stu
dents Viktors Stebunovs šīs Eko
nomu dienas 
atcerēsies visu 
gadu, jo tieši 
viņš ir tas, kurš 
godīgā cīniņā -
pierādot sevi 
mācībās - iegu
va Rietumu 
Bankas ikmē
neša stipendiju 
vienam gadam 
Ls 40 apmērā. 

P a r a l ē l i 
a n e k d o t ē m , 
prāta spēlēm Ekonomi sporta spēlēs 
un ekonomu instrumentālā an
sambļa "Jazzband" koncertiņiem 
fakultātē norisinājās politiski no
zīmīgs pasākums - jaunās stu
dentu pašpārvaldes vēlēšanas fa
kultātē. Kā vēlāk apliecināja paš
pārvaldes pārstāvis Gints, akti-

dejas līdz rītam - kā nu kurš prot, 
gan īsti studentiska kopīga pa-
dziedāšana, sūtot pie velna lekci
jas un sesijas. Netrūka azarta un 

:íb^.ü<i • 

1) Kurš no KNZ ir vissma

gākais? (tātad arī vissvarīgā

kais) 
c) Evarts - Bunders 
d> Ustups 
e) Melders 
f) Boreiko 
g) Svinskis 
h) vecais Veinemeinens 
Atbildes sūtiet uz KNZ ģene

rālmītni. Šoreiz būs sponsoru dā
vātā superbalva! 

nepiespiestas gaisotnes. 
Šī gada Ekonomu dienas ir 

prom, taču būs nākamās, kurās 
LU ekonomi cer apvienot visus 
Latvijā ekonomiku studējošos. 
Kaut ko tādu ari var paredzēt, ja 
piekrīt LU Ekonomikas fakul
tātes prodekānam Druvval
dim Kļaviņām, kurš savu abso
lūto atbalstu Ekonomu dienām 
apliecināja vārdiem:"Ekonomis-
kās dzīves spriegums ir tāds, kas 
prasa, lai būtu ekonomu dienas 
un būtu šis humors!" 

L U E k o n o m i k a s f a k u l 
tātes studentu pašpārvalde 
p a t e i c a s E k o n o m u d i e n u 
ģenerālsponsoram Rietumu 
b a n k a i , k ā arī p ā r ē j i e m 
a t b a l s t ī t ā j i e m - L a t v i j a s 
Krājbankai, Cido, Stimorol 
un Rīgas Alus. 

Tel.: 7223701 
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avīze Pielikums 

ESIET REĀLISTI, DARIET NEIESPĒJAMO! 
E i r o p a s p s i h o l o ģ i j a s s t u d e n t u g a d s k ā r t ē j a i s k o n 

g r e s s " P e r s o n ī b a u n p ā r m a i ņ a s : p s i h o l o g u l o m a s o 
c i ā l p o l i t i s k o p r o c e s u d i a g n o s t i c ē š a n ā " - t a s b i j a 
L a t v i j a s U n i v e r s i t ā t e s p s i h o l o ģ i j a s s t u d e n t u a s o 
c i ā c i j a s s a d a r b ī b ā a r L U u n S o r o s a F o n d u -
L a t v i j a r ī k o t s p a s ā k u m s , k a s n o t i k a n o 2 1 . l ī d z 2 8 . 
a p r ī l i m J ū r m a l ā . 

Pagājušā gada beigās Tar-
tu, Igaunijā, tikās psiholoģi
jas studenti no dažādām Ei
ropas valstīm. Latvijas stu
dentes vadīja darba grupu, 
kas gatavoja rokasgrāmatu 
vasaras skolu, konferenču un 
kongresu organizator iem. 
Kongress bija labs pārbaudī
jums rokasgrāmatai. 

Pamēģiniet t.s. ' 'dzimšanas 
dienas apsveikuma"metodi. 

Izveidojiet datu bāzi par poten
ciālajiem sponsoriem. Uzziniet, 
kad ir firmas dibināšanas diena 
un nosūtiet apsveikumu, parak
stot to pasākuma organizatoru 

vārdā. 

Pieredzes pārņemšana - vecais prezidents, 
atdodot posteni jaunajai 

profesionālo sagatavotību. 
Tika pārspriesti psihologa 

lomas modeļi dažādās Eiropas 
valstīs. Kongresa laikā notiku-

Organizacijas komanda: "Esiet smaidīgi!" 

Lai izdotos labs pasākums, 
ir nepieciešama saliedēta ko
manda. Kongresa organizāci
jas komitejas darba efektivi
tāte palielinājās, pateicoties 
"Baltcom Plus" peidžeriem. 
Tie stipri atviegloja organi
zatoru darbu. 

Lai ietaupītu laiku, enerģiju un 
saglabātu labu garastāvokli 

dalībniekiem, pasākuma oficiāla
jai daļai, sociālajiem pasāku

miem un dzīvošanai jānotiek 
vienā vietā." 

(no "Organizatoru 
rokasgrāmatas ") 

Tas mums izdevās. Viesnī
ca "Baltija" Jūrmalā bija laba 
izvēle. 90 dalībnieki no 20 Ei-

Parsteigums somu delegācijai -101 balons viņu iotabā 

šās diskusijas būs pamats, lai 
uzsāktu debates profesionāļu 
vidū un masu medijos par psi
hologa lomu un vietu sabied
rībā pārmaiņu procesa laikā. 

"Lai iegūtu naudas devēju 
atbalstu, noderīgi sagatavot 

atraktīvus materiālus par 
studentu organizāciju, kā arī 

notikuma aprakstu. Piedomājiet, 
kāds varētu būt sponsoru 

ieguvums, atbalstot pasākumu. 
Pateicības vēstule pēc pasākuma 

ir viens no veidiem, kā uzturēt 
labas attiecības ar sponsoru. 

ropas valstīm aktīvi darbojās 
darba grupās un piedalījās 
kultūras vakaros. 

Tas bija 11. Eiropas psiho
loģijas studentu asociāciju fe
derācijas kongress. Psiholoģi
jas studenti ir apvienojušies, 
lai atrastu veidus, kā uzlabot 

Studenti un profesori pār
sprieda, kādā mērā Austrumei
ropas jauno paaudzi var uzska
tīt par Homo sovieticus jeb pa
domju cilvēku. Psihologi atklā

juši, ka postsociālis
ma valstu iedzīvotā
ji lielākoties ir kolek-
tīvisti, labprātāk 
darbojas grupās, sa
vukārt Rietumval
stu iedzīvotāji ir vai
rāk individuālisti. 
Pētījumi rāda, ka 
Austrumeiropasjau-
nieši ir optimistiskā
ki nekā vinu vienau-
dži Rietumvalstīs. 

Kongresā tika atzīts, ka va
saras skolas ir labākais veids, 
kā studenti var iegūt pētījumu 
veikšanas pieredzi, kā ari iegūt 
praktiskas zināšanas. Pašlaik 
Universitātes psiholoģijas stu
denti piedalās pētījumā "Sa-
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Pasākuma atbalstītāji 
MIN#LTA AM 

THE SOROS FOUNDATION LATVIA 

S Ä BALTEXFILM 

biedrība un 
pārmaiņas", 
kā ekono
miskās un 
p o l i t i s k ā s 
pārmaiņas ir 
ie tekmēju
šas jauniešu 
pašsajūtu un 
vajadzības. 

L o m u 
spēlēs kongresa laikā studenti 
izspēlēja dažādas situācijas, ar 
kurām viņi varētu saskarties 
organizācijās, strādājot kā psi
hologi. 

P i e m ē 
ram, vadī
tājs, kas grib 
novērst dar
binieka pa
radumu at

stāt darbu 
piecas minū
tes pirms 
darba laika 
beigām kat
ru dienu. 
Gejs, kas ap
ciemo sava 
drauga vadītāju, lai noskaidro
tu, vai viņam ir kāds "romāns" 
darbā. 

Deju terapijas grupu vadī
ja Indra Majore, maģistratū
ras studente. Kā atzina gru
pas dalībnieki, deju terapija 
ir labs veids, lai iemācītos, kā 
izteikt sevi, saprast otra cil
vēka izjūtas, skatoties uz vi
ņa kustībām. 

P s i h o l o ģ i j a s s t u d e n t u 
brainstorming ! ( s m a d z e ņ u 
vētras) 
Nine month after a stormy 

STORM 
More babies will be BORN 

When in the bed are people 
THROWN 

They create new soul and BONE. 

BALTIC1 fcvö QUEEN B S RIGA 

fotofffaks 

In Your 
p o c k e t ļ-lU&tļlLJ 

Šāda dzeja tika radīta iepa
zīšanās vakarā. Labs veids, kā 
sapazīstināt pasākuma dalīb
niekus? Dalībniekiem jānostā
jas rindā pēc dzimšanas datu
miem, izmantojot tikai never
bālo komunikāciju. Pēc tam 
katrā mēnesī dzimušie, var dot 
kādu radošu uzdevumu. 

Lekciju lasīja arī Universi
tātes rektors J. Zaķis. Viņš uz-
svēra, ka cilvēkiem jāstrādā 
grupās un jāsadarbojas. Tas ir 
nozīmīgi jauniešiem un jau
niešu organizācijām, ari psiho
loģijas studentu federācijai. 

Paldies Universitātes vadī
bai un jo īpaši rektoram J. 
Zaķim. Paldies Pedagoģijas un 
psiholoģijas fakultātei par 
atbalstu. Pateicība profesoram 
Viesturam Reņģēm un Indrai 
Majorei par darba grupu va
dīšanu, kā arī ikvienam at
balstītājam - gan studentiem, 
gan mūsu draugiem. 

L A P P U S I 
S A G A T A V O J U Š A S 

E d ī t e K a l n i ņ a 
I n e s e Ķ ī k u l e 
Rita K a š s 


